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Protokół Nr XLI/2013 
 

z sesji Rady Powiatu w Myśliborzu odbytej w dniu 29 października 2013 roku 

w Starostwie Powiatowym w Myśliborzu, przy ul. Północnej 15. 

 

Obrady rozpoczęły się o godz. 9
00

, a zakończyły o godz. 15
40

. 

 

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Cezary Krzyżanowski dokonał otwarcia XLI sesji Rady Powiatu 

w Myśliborzu.  

Powitał radnych i zaproszonych gości, m.in. Pana dr inż. Sławomira Koniecznego - 

Zastępcę Zachodniopomorskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska oraz 

nauczycieli, którym zostaną wręczone akty nadania stopnia nauczyciela mianowanego. 

 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności (załącznik Nr 1 do protokołu) 

stwierdził, że w obradach udział bierze 16 radnych, co upoważnia Radę do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 2 do protokołu 

 

 

Ad.2 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu: ustalenie porządku XLI sesji Rady Powiatu        

w Myśliborzu. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

zapytał, czy są uwagi do porządku obrad. 

 

Wicestarosta Powiatu – Alicja Prill 

zaproponowała wprowadzić do porządku sesji następujące zmiany: 

 wycofać z porządku obrad dotychczasowy punkt 5.7 w sprawie wyrażenia woli 

przystąpienia do opracowania i wdrażania planu gospodarki niskoemisyjnej. 

Przekazała, że po posiedzeniu Komisji Finansów, Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

skonsultowano się z Narodowym Funduszem Ochrony Środowiska, aby jednoznacznie 

określić, czy samorząd powiatowy może wnioskować, aplikować o dofinansowanie 

opracowania takich programów. Co prawda w Regulaminie realizacji tego projektu 

mówi się o jednostkach samorządu terytorialnego ogólnie, jednakże przekazano 

informację, że będą finansowane tylko samorządy gminne.  

 przesunąć punkt 5.5 w sprawie przekształcenia zakładu budżetowego pod nazwą 

Powiatowy Ośrodek Sportu i Rekreacji „SZKUNER” w Myśliborzu poprzez likwidację 

w celu utworzenia spółki z ograniczoną odpowiedzialnością do punktu 5.8. 

 wycofać z porządku obrad punkt 5.9 w sprawie zmiany w budżecie Powiatu 

Myśliborskiego na 2013 rok i wprowadzić do porządku sesji projekt uchwały w sprawie 

zmiany budżetu i w budżecie Powiatu Myśliborskiego na 2013 rok jako punkt 5.7. 

 wprowadzić do porządku sesji projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Dyrektora Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1 w Dębnie, jako punkt 

5.9;  
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 wprowadzić do porządku sesji projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi 

na działalność Dyrektora Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1 w Dębnie, jako 

punkt 5.10;  

 wprowadzić do porządku sesji projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Starosty Myśliborskiego, jako punkt 5.11; 

 wprowadzić do porządku sesji projekt uchwały w sprawie zmiany składu osobowego 

Stałych Komisji Rady Powiatu, jako punkt 5.12; 

 

Radna Powiatu – Danuta Patkowska 

zauważyła, że dziwne prawo zostało ustanowione w Powiecie Myśliborskim, ponieważ w dniu 

wczorajszym odbyło się posiedzenie Komisji Finansów, Budżetu i Rozwoju Gospodarczego  

i nie było wzmianki, o zmianach, które planuje wprowadzić się do porządku obrad. Zapytała, 

co takiego się wydarzyło, że wprowadzane są nowe projekty uchwał, w tym uchwały 

skargowe. Radni nie mieli możliwości zapoznać się z dokumentacją, a wprowadza się je do 

porządku sesji. Zrozumiałe byłoby to, gdyby posiedzenie Komisji odbyło się dwa tygodnie, czy 

tydzień temu. Posiedzenie Komisji było wczoraj i nikt nie przekazał informacji o planowanych 

zmianach. Przekazała, że jeśli Przewodniczący wprowadzi te zmiany do porządku sesji, to ta 

sprawa się tak nie zakończy.    

 

Wicestarosta Powiatu – Alicja Prill 

przekazała, że propozycja zmian do porządku obrad w zakresie uchwał skargowych nastąpiła 

na wniosek Komisji Rewizyjnej, której posiedzenie odbyło się dnia 24 października br. Na 

posiedzeniu Komisji Finansów, Budżetu i Rozwoju Gospodarczego nie zostały przedłożone 

projekty uchwał, ponieważ nie były one zaopiniowane przez radcę prawnego.  

 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania zaproponowanych 

zmian. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

zauważył, że podczas głosowania wniosku o wycofanie z porządku sesji punktu 5.7 nie 

wszyscy radni brali udział, w związku z tym zarządził reasumpcję głosowania.   

 

Za wycofaniem z porządku obrad dotychczasowego punkt 5.7 w sprawie wyrażenia 

woli przystąpienia do opracowania i wdrażania planu gospodarki niskoemisyjnej głosowało 15 

radnych, przeciw – 0, nikt nie wstrzymał się od głosu.  

W głosowaniu nie wzięła udziału radna Danuta Patkowska.  

            

 W wyniku głosowania projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do 

opracowania i wdrażania planu gospodarki niskoemisyjnej został wycofany z porządku sesji. 

 

Kolejno. 

 

Za przesunięciem punktu 5.5 w sprawie przekształcenia zakładu budżetowego pod 

nazwą Powiatowy Ośrodek Sportu i Rekreacji „SZKUNER” w Myśliborzu poprzez likwidację 

w celu utworzenia spółki z ograniczoną odpowiedzialnością w miejsce punktu 5.8 głosowało 

15 radnych, przeciw – 0, nikt nie wstrzymał się od głosu.  

W głosowaniu nie wzięła udziału radna Danuta Patkowska.  
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 W wyniku głosowania projekt uchwały w sprawie przekształcenia zakładu budżetowego 

pod nazwą Powiatowy Ośrodek Sportu i Rekreacji „SZKUNER” w Myśliborzu poprzez 

likwidację w celu utworzenia spółki z ograniczoną odpowiedzialnością został przesunięty  

w miejsce punkt 5.8. 

 

Następnie: 

 

Za wycofaniem z porządku obrad punktu 5.9 i wprowadzeniem do porządku sesji 

projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu i w budżecie Powiatu Myśliborskiego na 2013 rok 

jako punkt 5.7. głosowało 12 radnych, przeciw – 3 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu.  

W głosowaniu nie wzięła udziału radna Danuta Patkowska.  

            

 W wyniku głosowania projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu i w budżecie Powiatu 

Myśliborskiego na 2013 rok został wprowadzony do porządku sesji jako punkt 5.7. 

 

Kolejno: 

 

Za wprowadzeniem projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Dyrektora Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1 w Dębnie, jako punkt 5.9 głosowało  

11 radnych, przeciw – 3 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.  

W głosowaniu nie wzięła udziału radna Danuta Patkowska.  

 

 W wyniku głosowania projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Dyrektora Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1 w Dębnie został wprowadzony do 

porządku sesji jako punkt 5.9. 

 

Następnie: 

 

Za wprowadzeniem projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na 

działalność Dyrektora Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1 w Dębnie, jako punkt 5.10 

głosowało 10 radnych, przeciw – 3 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.  

W głosowaniu nie wzięła udziału radna Danuta Patkowska.  

Podczas głosowania nieobecny radny Janusz Fabiańczyk.  

 

 W wyniku głosowania projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na 

działalność Dyrektora Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1 w Dębnie został wprowadzony 

do porządku sesji jako punkt 5.10. 

 

Kolejno: 

 

Za wprowadzeniem projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Starosty Myśliborskiego, jako punkt  5.11 głosowało 10 radnych, przeciw – 3 radnych, nikt nie 

wstrzymał się od głosu.  

W głosowaniu nie wzięła udziału radna Danuta Patkowska i radny Wojciech 

Wojtkiewicz. 

Podczas głosowania nieobecny radny Janusz Fabiańczyk.  

 

 W wyniku głosowania projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Starosty Myśliborskiego został wprowadzony do porządku sesji jako punkt 5.11. 
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Następnie: 

Za wprowadzeniem projektu uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Stałych 

Komisji Rady Powiatu, jako punkt 5.12 głosowało 11 radnych, przeciw – 4 radnych, nikt nie 

wstrzymał się od głosu.  

Podczas głosowania nieobecny radny Janusz Fabiańczyk.  

 

 W wyniku głosowania projekt uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Stałych 

Komisji Rady Powiatu został wprowadzony do porządku sesji jako punkt 5.12. 

 

 

Kolejno Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad z wprowadzonymi zmianami. 

 

Porządek obrad:   

1. Otwarcie obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Wręczenie aktów nadania stopnia nauczyciela mianowanego dla nauczycieli. 

4. Przyjęcie protokołów z XXXIX i XL sesji Rady Powiatu.  

5. Podjęcie uchwał Rady Powiatu w Myśliborzu: 

5.1 zmieniającą uchwałę w sprawie nadania statutu Powiatowemu Centrum Pomocy 

Rodzinie w Myśliborzu, 

5.2 zmieniającą uchwałę w sprawie nadania statutu Domowi Pomocy Społecznej dla Osób 

Przewlekle Somatycznie Chorych w Myśliborzu, 

5.3 zmieniającą uchwałę w sprawie zmiany nazwy jednostki organizacyjnej Powiatu 

Myśliborskiego i nadania statutu, 

5.4 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłat rocznych za trwały zarząd 

jednostce organizacyjnej Powiatu Myśliborskiego, 

5.5 w sprawie ustalenia przebiegu dróg powiatowych na terenie Powiatu Myśliborskiego, 

5.6 w sprawie poparcia stanowiska Sejmiku Województwa Zachodniopomorskiego 

odnośnie wpisania norki amerykańskiej na listę gatunków obcych i inwazyjnych oraz 

zaostrzenia przepisów przy zakładaniu ferm norki amerykańskiej, 

5.7 w sprawie zmiany budżetu i w budżecie Powiatu Myśliborskiego na 2013 rok, 

5.8 w sprawie przekształcenia zakładu budżetowego pod nazwą Powiatowy Ośrodek Sportu 

i Rekreacji „SZKUNER” w Myśliborzu poprzez likwidację w celu utworzenia spółki  

z ograniczoną odpowiedzialnością, 

5.9 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Zespołu Szkół  

Ponadgimnazjalnych Nr 1 w Dębnie, 

5.10 w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na działalność Dyrektora Zespołu Szkół  

  Ponadgimnazjalnych Nr 1 w Dębnie, 

5.11 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Starosty Myśliborskiego. 

5.12 w sprawie zmiany składu osobowego Stałych Komisji Rady Powiatu. 

6. Informacja o stanie środowiska w Powiecie Myśliborskim w 2012 roku  

7. Informacje o stanie dróg powiatowych oraz przygotowanie do akcji „zima”. 

8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych na terenie Powiatu Myśliborskiego  

w roku szkolnym 2012/2013. 

9. Informacja na temat złożonych oświadczeń majątkowych. 

10. Interpelacje i zapytania radnych. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12. Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu. 

13. Wolne wnioski i informacje. 

14. Zamknięcie obrad. 
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Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

poprosił wszystkich zebranych o powstanie i uczczenie minutą ciszy informację o śmierci 

Premiera Tadeusza Mazowieckiego.   

 

 

Ad. 3 

Wręczenie aktów nadania stopnia nauczyciela mianowanego dla nauczycieli. 
 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

przekazał, że zgodnie z przepisami ustawy - Karta Nauczyciela, w terminie do 30 czerwca 

2013 roku wniosek o podjęcie postępowania egzaminacyjnego na stopień awansu zawodowego 

nauczyciela mianowanego złożyło 17 nauczycieli.  

Zgodnie z cytowaną ustawą organ prowadzący ma obowiązek przeprowadzić w/w 

postępowanie i wydać decyzję o nadaniu stopnia awansu zawodowego w terminie do dnia  

31 sierpnia 2013 roku.  

W wyniku prowadzonego postępowania stopień awansu zawodowego nauczyciela 

mianowanego otrzymali następujący nauczyciele: 

1. Tomasz Świątek 

2. Łukasz Kasprzak 

3. Kazimierz Kulpa 

4. Iwona Gubała 

5. Iwona Peliwo-Szyszko 

6. Kamil Wawrzyniak 

7. Rafał Skowron 

8. Monika Przelazły 

9. Kamila Stacewicz  

10. Małgorzata Matkowska-Kukiełka 

11. Gabriela Rydzik 

12. Tomasz Kozłowski 

13. Zyta Składanowska 

14. Alina Jaz 

15. Paweł Stefański   

16. Radosław Nowicki 

Przy nadawaniu stopnia nauczyciela mianowanego nauczyciel składa ślubowanie. 

Poprosił wszystkich nauczycieli o wystąpienie, a Wicestarostę Alicję Prill o przyjęcie 

ślubowania oraz wręczenie aktu nadania stopnia nauczyciela mianowanego. 

 

Wicestarosta Powiatu – Alicja Prill 

odczytała akt nadania stopnia nauczyciela mianowanego i przyjęła ślubowanie od nauczycieli 

Następnie wspólnie z Przewodniczącym Rady wręczyła nauczycielom akty nadania stopnia 

nauczyciela mianowanego. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

pogratulował wszystkim nauczycielom. 

Następnie ogłosił 10 minutową przerwę.  

 

 

9.40 - przerwa 

 

9.50 - wznowienie obrad 
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Ad. 4 

Przystąpiono do przyjęcia protokołu z XXXIX i XL sesji Rady Powiatu.  

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 
poinformował Radę, że Protokoły: z XXXIX sesji z dnia 28 sierpnia br. oraz  

z XL sesji Rady Powiatu z dnia 7 października br., były wyłożone do wglądu, w związku z tym 

zaproponował przyjęcie protokołów bez odczytywania. 

Kolejno zapytał, czy są inne wnioski. 

 

Innych wniosków nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem protokołu z XXXIX sesji Rady Powiatu głosowało – 12 radnych,  

przeciw – 4 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

 

Protokół z XXXIX sesji Rady Powiatu w Myśliborzu został przyjęty. 

 

Kolejno: 

 

Za przyjęciem protokołu z  XL sesji Rady Powiatu głosowało – 11 radnych,  przeciw – 

3 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

W głosowaniu nie wzięła udziału radna Danuta Patkowska.  

 

Protokół z XL sesji Rady Powiatu w Myśliborzu został przyjęty. 

 

 

 

Ad. 5 

Przystąpiono do podjęcia uchwał Rady Powiatu w Myśliborzu: 

 

5.1 zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu Powiatowemu Centrum Pomocy 

Rodzinie w Myśliborzu, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 11 radnych, przeciw – 4 

radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

W głosowaniu nie wzięła udziału radna Danuta Patkowska.  

 

 

Uchwała Nr XLI/365/2013 z dnia 29 października 2013 roku zmieniająca uchwałę  

w sprawie nadania statutu Powiatowemu Centrum Pomocy Rodzinie w Myśliborzu 
została przyjęta. (załącznik Nr 3 do protokołu) 
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5.2 zmieniającą uchwałę w sprawie nadania statutu Domowi Pomocy Społecznej dla Osób 

Przewlekle Somatycznie Chorych w Myśliborzu, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 16 radnych, przeciw – 0 

radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu.   

 

Uchwała Nr XLI/366/2013 z dnia 29 października 2013 roku zmieniająca uchwałę  

w sprawie nadania statutu Domowi Pomocy Społecznej dla Osób Przewlekle Somatycznie 

Chorych w Myśliborzu została przyjęta. (załącznik Nr 4 do protokołu) 

 

 

 

5.3 zmieniającą uchwałę w sprawie zmiany nazwy jednostki organizacyjnej Powiatu 

Myśliborskiego i nadania statutu, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Radna Powiatu – Danuta Patkowska 

stwierdziła, że skoro jest zmiana nazwy jednostki organizacyjnej i nadania statutu i pojawia się 

w paragrafie 2 zapis, że nadzór nad działalnością placówki sprawuje Wojewoda 

Zachodniopomorski, to należałoby wyjaśnić jakiego typu jest to nadzór. Dlaczego w takiej 

sytuacji nie jest to placówka Wojewody, tylko placówka powiatowa. Należy to doprecyzować. 

Swego czasu radny Ryszard Wiśniak mówił, że powstała nowa placówka, a nigdy nie był 

ogłoszony konkurs na Dyrektora tej placówki. Zapytała dlaczego nie było konkursu na 

Dyrektora tej placówki? 

 

Wicestarosta Powiatu – Alicja Prill 

przekazała, że nadzór Wojewody, o którym mówiła radna wynika z ustawy o pieczy zastępczej. 

Jest to przeniesienie tego zapisu z ustawy. Dodała, że organ prowadzący ma nadzór nad 

działalnością i wydatkowaniem środków przez Placówkę. Przekazała, że sprawdzi kwestię dot.  

procedury konkursowej i poinformuje o tym w późniejszym czasie. 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 10 radnych, przeciw – 5 

radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

Podczas głosowania nieobecny radny Janusz Fabiańczyk   
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Uchwała Nr XLI/367/2013 z dnia 29 października 2013 roku zmieniająca uchwałę  

w sprawie zmiany nazwy jednostki organizacyjnej Powiatu Myśliborskiego i nadania 

statutu została przyjęta. (załącznik Nr 5 do protokołu) 

 

 

  

5.4. w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłat rocznych za trwały 

zarząd jednostce organizacyjnej Powiatu Myśliborskiego, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Radna Powiatu – Danuta Patkowska 

zauważyła, że zadała pytanie w sprawie przedłożonego projektu uchwały na Komisji i nie 

otrzymała odpowiedzi. Zapytała, komu Rada Powiatu robi prezent w postaci bonifikaty. Zaraz 

nastąpi przekształcenie jednostki w Spółkę. Do tej pory opłata nikomu nie przeszkadzała,  

a nagle robi się bonifikatę. Zapytała kiedy ta bonifikata ma obowiązywać? Czy jest to na ten 

rok? Czy dotyczy to lat poprzednich? Za jaki okres jest to zwolnienie. 

 

Naczelnik Wydziału GKN – Ewa Kucharska 

przekazała, że okres bonifikaty zależy od Rady Powiatu. Dodała, że jest to opłata roczna. 

 

Wicestarosta Powiatu – Alicja Prill 

przekazała, że bonifikata dotyczy rocznej opłaty. Co roku nalicza się o trwały zarząd w innych 

placówkach, np. w Domu Pomocy Społecznej w Myśliborzu, któremu corocznie Rada udziela 

bonifikaty. Zasady naliczania są zgodne z ustawą. Bonifikata dotyczy 2013 roku.   

Kolejno zapytała, czy radnej Danucie Patkowskiej chodziło o to, czy był ogłoszony konkurs  

w związku ze zmianą nazwy Placówki?   

 

Radna Powiatu – Danuta Patkowska 

przekazała, że chodzi o ogłoszenie konkursu w związku z powołaniem nowej placówki. 

 

Wicestarosta Powiatu – Alicja Prill 

zauważyła, że nie jest to nowa placówka. Przekazała, że obowiązywał Statut, z którego 

należało wykreślić zadanie Organizatora pieczy zastępczej.  

 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 11 radnych, przeciw – 5 

radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

 

 

Uchwała Nr XLI/368/2013 z dnia 29 października 2013 roku w sprawie wyrażenia zgody 

na udzielenie bonifikaty od opłat rocznych za trwały zarząd jednostce organizacyjnej 

Powiatu Myśliborskiego została przyjęta. (załącznik Nr 6 do protokołu) 
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5.5 w sprawie ustalenia przebiegu dróg powiatowych na terenie Powiatu Myśliborskiego, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 16 radnych, przeciw – 0, 

nikt nie wstrzymał się od głosu.   

 

Uchwała Nr XLI/369/2013 z dnia 29 października 2013 roku w sprawie ustalenia 

przebiegu dróg powiatowych na terenie Powiatu Myśliborskiego została przyjęta. 

(załącznik Nr 7 do protokołu) 

 

 

 

5.6 w sprawie poparcia stanowiska Sejmiku Województwa Zachodniopomorskiego 

odnośnie wpisania norki amerykańskiej na listę gatunków obcych i inwazyjnych oraz 

zaostrzenia przepisów przy zakładaniu ferm norki amerykańskiej, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 16 radnych, przeciw – 0, 

nikt nie wstrzymał się od głosu.   

 

Uchwała Nr XL/370/2013 z dnia 29 października 2013 roku w sprawie poparcia 

stanowiska Sejmiku Województwa Zachodniopomorskiego odnośnie wpisania norki 

amerykańskiej na listę gatunków obcych i inwazyjnych oraz zaostrzenia przepisów przy 

zakładaniu ferm norki amerykańskiej została przyjęta. (załącznik Nr 8 do protokołu) 

 

 

 

5.7 w sprawie zmiany budżetu i w budżecie Powiatu Myśliborskiego na 2013 rok, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do uchwały. 

 

Radny Powiatu – Tadeusz Maćkała 

przekazał, że jako radny nie może zagłosować za projektem uchwały w sprawie zmiany 

budżetu i w budżecie Powiatu Myśliborskiego na 2013 rok, ponieważ w dziale 700 – 

GOSPODARKA MIESZKANIOWA w §6050 – zmniejsza się wydatki inwestycyjne jednostek 

budżetowych o kwotę 300.000,00 zł. „Modernizacja budynku przy ul. Północnej”. Zauważył, 

że na ostatniej sesji zadawał pytania: czy fikcją są środki znajdujące się w budżecie na 

modernizację budynku przy ul. Północnej, czy był rozpisany przetarg na remont tego budynku,  

i udzielono odpowiedzi, że nie. Stwierdził, że zapis w budżecie był jednak fikcyjny, ponieważ 

nikt nie ma zamiaru przeprowadzić dalszego remontu tego budynku. Jedynie mami się radnych 

z Myśliborza, że coś jest w budżecie i będzie realizowane. Pozostali radni zagłosują wedle 
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swojego sumienia. Nie jest to jeszcze cała kwota, ale pewnie na kolejnej sesji zostanie 

wykreślona pozostała kwota. Przekazał, że w interpelacjach zapyta, co dalej z inwestycją na  

ul. Północnej, bo jak się słyszy są plany budowy nowego Starostwa na działce za DPS  

w Myśliborzu. Zapytał, czy w przymiarkach do budżetu na przyszły rok radni koalicyjni mają 

zabezpieczone środki finansowe na projekty?  

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zauważył, że obecnie Rada obraduje w punkcie dot. projektu uchwały w sprawie zmiany 

budżetu i w budżecie Powiatu Myśliborskiego na 2013 rok, w związku z tym poprosił, aby 

radny mówił na temat tego projektu uchwały. 

 

Radny Powiatu – Tadeusz Maćkała 

kontynuował wypowiedź: zauważył, że w dział 600 – TRANSPORT I ŁĄCZNOŚĆ, rozdział 

60014 – Drogi publiczne powiatowe, §6050 – wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 

zmniejszono wydatki o kwotę 6.000,00 zł. na zadanie „Przebudowa drogi powiatowej  

Nr 2125Z na dł.1,4 km do składowiska odpadów w miejscowości Dalsze”. Stwierdził, że jako 

radny Powiatu Myśliborskiego - reprezentujący Gminę Myślibórz nie może pozwolić na to, że 

wszystkie inwestycje, które dotyczą Gminy Myślibórz są wykreślane. Swego czasu radni nie 

oponowali, jak była np. robiona inwestycja w m. Dębno dot. modernizacji ul. Chojeńskiej. 

Radni, którzy tak robią zostaną ocenieni przez wyborców.    

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

stwierdził, że niedopuszczalny jest sposób prowadzenia sesji oraz podejmowania decyzji. 

Zauważył, że wczoraj było posiedzenie Komisji Finansów, Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, 

na której przedstawiono uchwałę proponowaną przez Zarząd w sprawie zmiany budżetu  

i w budżecie Powiatu Myśliborskiego na 2013 rok, a dziś poprzez zmiany Rada wyprowadziła 

tą uchwałę i wprowadziła nową. W związku z tym zapytał, co takiego się wydarzyło w ciągu 

kilkunastu godzin poprzedniej doby? Uchwała dotyczyła kwoty 19.210 zł, a dziś jest to kwota 

dot. kilkuset tysięcy. Jak można odnieść się do projektu uchwały? To, że budżet jest 

niedoszacowany wszyscy wiedzą, wczoraj na Komisji Pani Skarbnik poinformowała, że na 

same płace w oświacie brakuje 1.900.000 zł. skala niedoszacowania jest bardzo duża, bo 

jeszcze dochodzą wydatki rzeczowe. Kuriozalne jest, że w punkcie 7 uzasadnienia jest wniosek 

Dyrektora POSiR, w związku z planowanym przekształceniem zakładu budżetowego w spółkę 

prawa handlowego, o wniesienie wkładu pieniężnego w wysokości 400 000,00 zł. do spółki 

powstałej w wyniku przekształcenia zakładu budżetowego POSiR „Szkuner” w spółkę  

z ograniczoną odpowiedzialnością. Wniosek ma się nijak z kolejną uchwałą. Zapytał kto jest 

pomysłodawcą przekształceniem POSiR „Szkuner” w spółkę prawa handlowego. Przypomniał, 

że swego czasu MOS „Szkuner” razem z Domem Wczasów Dziecięcych wypracowywał dużą 

subwencję oświatową i bardzo duże dochody. Na sesji obecne są osoby, które mówiły, że nie 

wyobrażają sobie likwidacji „Szkunera”, bo to jest tradycja, 40 lat żeglarstwa, a później 

następuje przekształcenie, likwidacja, utworzenie zakładu budżetowego POSiR, co było 

nieprzemyślanym działaniem, dlatego dziś planuje się podjąć kolejną nieprzemyślaną decyzję.  

Zapytał, jakie upoważnienia ma Dyrektor POSiR, że występuje o 400.000 zł. niedawno Rada 

Powiatu udzieliła dotacji w kwocie 28.000 zł na utworzenie TAWERNY. Miało to być  

z klimatem żeglarskim, dlatego wszyscy zainteresowani powinni odwiedzić bar BISTRO  

i zobaczyć jaki klimat tam faktycznie panuje.  

Kolejno poprosił Przewodniczącego, aby nie zaskakiwać radnych takimi „wrzutkami” na sesję. 

Są to bardzo istotne kwestie, które powinny być przedyskutowane i wówczas radni mogliby 

podjąć odpowiednią decyzję. Rada nie może tak działać, bo podejmowanie takich działań 

powoduje, że traci swój wizerunek na zewnątrz. Stwierdził, że jeśli praca Rady dalej ma tak 
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wyglądać, to na następnej sesji radni powinni napisać wniosek do Premiera o likwidację 

Powiatu. Taka działalność nie służy społeczeństwu lokalnemu.  

 

Radna Powiatu – Danuta Patkowska 

zauważyła, że dotychczas tak było i w cywilizowanych społeczeństwach tak jest, że szanuje się 

zasady demokracji. Komisja Finansów, Budżetu i Rozwoju Gospodarczego ma w nazwie, 

czym powinna się zajmować. Przekazała, że na wczorajszym posiedzeniu Komisji była 

dyskusja na temat kwoty 19.210 zł na wieczór bożonarodzeniowy. Posiedzenie Komisji 

zakończyło się o godz. 14.00, a później okazuje się, że jest projekt uchwały na kwotę 700.000 

zł i więcej. Stwierdziła, że nie ma to nic wspólnego z demokracją i samorządnością. Jest to 

naruszanie wszelkich zasad. Koalicja powinna liczyć się ze wszystkimi radnymi. Jeśli komitet 

partyjny uważa, że Komisja nie jest potrzebna i nie powinna otrzymać projektów uchwał  

w sprawie budżetu, to niech poda taką informację do publicznej wiadomości. A społeczeństwo 

to wszystko zweryfikuje.       

 

Skarbnik Powiatu – Magdalena Mikołajczuk 

przekazała, że na posiedzeniu Komisji Finansów, Budżetu i Rozwoju Gospodarczego w dniu 

wczorajszym omówiony został projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu i w budżecie 

Powiatu Myśliborskiego na 2013 rok dot. punktu 1 uzasadnienia, tj. wniosku Biura  

ds. Planowania i Realizacji Inwestycji Starostwa Powiatowego w Myśliborzu. Zauważyła, że 

na posiedzeniu Komisji informowała, że na wynagrodzenia i pochodne na jednostkach 

oświatowych brakuje co najmniej 1.600.000 zł, a łącznie z wydatkami rzeczowymi może się 

zamknąć na poziomie 1.900.000 zł. Przekazała, że w ciągu ostatnich dni wpłynęło kilkanaście 

wniosków od Dyrektorów jednostek. Po to, aby zabezpieczyć płace na koniec października 

podejmowane są uchwały Zarządu, tam gdzie nie jest wymagana zgoda Rady, a dot. przesunięć 

między działami. Wnioski, których jest 7, wpływają sukcesywnie i są liczone, korelowane  

z uchwałami Zarządu, co jest trudne. Przekazała, że wczoraj do godz. 1.00 w nocy pracowała 

nad przedmiotowym projektem uchwały. Po posiedzeniu Komisji wpłynął do Starostwa 

wniosek Dyrektora POSiR, który wnioskował o wniesienie wkładu pieniężnego w wysokości  

400.000,00 zł. do spółki powstałej w wyniku przekształcenia zakładu budżetowego POSiR 

„Szkuner” w spółkę z ograniczoną odpowiedzialnością. Decyzją Zarządu Powiatu ustalono 

wkład pieniężny w wysokości 300.000 zł. dlatego też uchwała dopiero dziś została przedłożona 

dla radnych. 

Kolejno przedstawiła projekt uchwały w przedmiotowej sprawie. Poinformowała, że zmian  

w uchwale dokonuje się na podstawie: 

- Wniosku Dyrektora Powiatowej Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej w Dębnie  

o zwiększenie planu dochodów i wydatków o kwotę 10.372 zł. uzyskaną z tytułu usług 

(wyżywienie i noclegi), media opłacane z dwóch mieszkań służbowych, media refakturowane 

dla PPP w Dębnie z przeznaczeniem na wynagrodzenia osobowe pracowników, - gdzie dalej 

brakuje. 

- Wniosku Naczelnika Wydziału Edukacji, Zdrowia i Spraw Społecznych o dokonanie 

przeniesienia środków finansowych w wysokości 60.060 zł. pomiędzy działami w związku  

z koniecznością zabezpieczenia wydatków na placówki niepubliczne - przekazała, że tam 

również brakuje. 

- Wniosku Dyrektora Domu Wczasów Dziecięcych o zwiększenie planu dochodów i wydatków 

o kwotę 28.400 zł. uzyskaną z wpływów za usługi noclegowe i wynajem 2 garaży  

z przeznaczeniem na wynagrodzenia pracowników - dodała, że tam również brakuje.  

- Wniosku Naczelnika Wydziału Dróg o zwiększenie planu dochodów i wydatków o kwotę 

7.000 zł. uzyskaną z dochodów za zajęcie pasa drogowego z przeznaczeniem na przebudowę 

dróg powiatowych Nr 2116Z i 2158Z Krzynka-Płonno w zakresie wykonania oznakowanego 
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przejścia dla pieszych wraz z chodnikiem na skrzyżowaniu dróg powiatowych Nr 2116Z  

i 2158Z w m. Płonno. Powyższe podyktowane jest potrzebą zwiększenia bezpieczeństwa ruchu 

drogowego.  

Dodała, że w miesiącu listopadzie nie jest planowana sesja Rady Powiatu i gdyby te kwoty nie 

zostały przeniesione na dzisiejszej sesji, a kolejna sesja jest dopiero w grudniu, to Dyrektorzy 

pozostają bez planu wydatków i możliwości zapłaty wynagrodzeń dla pracowników. 

Przekazała, że prace trwają dalej i będą kolejne zmiany w budżecie.   

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

stwierdził, że sprawy istotne pomija się milczeniem. W związku z tym ponowił pytanie: jakie 

umocowanie prawne ma Dyrektor POSiR w obecnym czasie, skoro nie ma spółki, a Dyrektor 

chce wnosić aportem pieniądze do tej Spółki. Zapytał, jakie pełnomocnictwa ma Dyrektor i jak 

wygląda sytuacja prawna, ponieważ Rada dopiero podejmie uchwałę w sprawie przekształcenia 

POSiR „Szkuner” w Spółkę.   

 

10.30 - na sesję przybył radny - Roman Rutkowski 

Stan radnych obecnych na sesji: 17 

 

Wicestarosta Powiatu – Alicja Prill 

odniosła się do wypowiedzi radnego Tadeusza Maćkały w zakresie braku realizacji inwestycji 

przy ul. Północnej 15 w Myśliborzu. Stwierdziła, że niemoralne byłoby kontynuowanie tej 

inwestycji, skoro brakuje środków finansowych na wynagrodzenia dla nauczycieli, którzy 

również są mieszkańcami Gminy Myślibórz. Dlatego też na dzień dzisiejszy inwestycja jest 

wstrzymana. Wiadomą rzeczą było, że budżet w momencie uchwalania był niedoszacowany, 

ale należało taki przyjąć, bo w przeciwnym razie nie byłoby go w ogóle. Należy realizować 

podstawowe zadania Powiatu, którymi niewątpliwie są wypłaty wynagrodzeń dla 

pracowników.    

Przekazała, że wszędzie, gdzie jest to możliwe analizowane są wydatki i przesuwane są środki 

na wynagrodzenia dla pracowników szkół i innych jednostek w Powiecie Myśliborskim. 

Odnośnie zmniejszenia wydatków na zadanie „Przebudowa drogi powiatowej Nr 2125Z na 

dł.1,4 km do składowiska odpadów w miejscowości Dalsze” zauważyła, że na posiedzeniu 

Komisji tłumaczyła dlaczego tak się stało. Powiat chciał złożyć dwa wnioski o dofinansowanie 

remontów dróg z Narodowego Funduszu Odnowy Dróg Lokalnych, tzw. „Schetynówek”. 

Pierwszą drogą miała być droga w Karsku, a drugą właśnie w m. Dalsze.  W związku z trudną 

sytuacją finansową oraz posiadając wiedzę, że punktacja będzie bardzo rygorystyczna i będą 

brane pod uwagę partnerstwa przy realizacji tego zadania. Powiat zwrócił się do Gminy 

Myślibórz o dofinansowanie w kwocie 25.000 zł, ale Burmistrz odmówił, w związku z tym 

Powiat odstąpił od złożenia wniosku - wiedząc, że nie miałby szans w punktacji. Potrzeby 

remontów dróg w Województwie Zachodniopomorskim są oszacowane na poziomie 

1.300.000.000 zł. W tym roku planowano przeznaczyć na te potrzeby w województwie kwotę 

ok. 60.000.000 zł, a ostatecznie jest to kwota 14.000.000 zł. W związku z powyższym ocena 

wszystkich wniosków będzie bardzo skrupulatna i wszystkie kryteria będą brane pod uwagę. 

Natomiast jeśli chodzi o drogę w m. Karsko Powiat liczy na dofinansowanie, ponieważ 

inwestycja robiona byłaby wspólnie z Gminą Nowogródek i prywatnym inwestorem. 

Kolejno stwierdziła, że nie wie, jak się odnieść do wypowiedzi radnej Danuty Patkowskiej w 

zakresie komitetu partyjnego, ponieważ z kolei komitet partyjny radnej „torpeduje” wszystkie 

uchwały Zarządu.  

Następnie poinformowała, że Dyrektor POSiR „Szkuner” w Myśliborzu dokładnie wie, jakie 

koszty są niezbędne do funkcjonowania tego podmiotu. Zauważyła, że kolejny projekt uchwały 

w sprawie przekształcenia POSiR mówi o tym, że poprzez likwidację wszystkie zadania 
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starego podmiotu przejdą do nowego podmiotu. Dyrektor posiada wiedzę na temat tego, jakie 

środki są potrzebne na działalność tego podmiotu w pierwszym okresie jego działalności. 

Spółka nie będzie zwolniona z kalendarza imprez, czy z sekcji tańca. Jeśli chodzi o dochody 

„Szkunera” w poprzednich latach, niezależnie od tego w jakiej formie był prowadzony, 

przekazała, że nie jest tak, jak mówi radny Wojciech Wojtkiewicz. Zauważyła, że w 2008 roku 

MOS „Szkuner” wypracował dochody w kwocie 45.800 zł, a koszt utrzymania tego podmiotu 

jest na poziomie ok. 410.000 zł. swego czasu MOS utrzymywał się z przyznanej subwencji, ale 

ta subwencja nigdy nie przekraczała kwoty ok. 250.000 zł.  

Kolejno przekazała, że dochody POSiR w roku 2013 kształtują się na poziomie ok. 130.000 zł, 

w poprzednich latach ta placówka nigdy nie wypracowała takich dochodów. Jeśli przedstawi 

się jakieś kwestie, to należy robić to rzetelnie.             

 

Radny Powiatu – Tadeusz Maćkała 

stwierdził, że nie zgadza się z wypowiedzią Wicestarosty Powiatu - Alicji Prill. Stwierdził, że 

gdyby Rada od razu przystąpiła do przetargu, remont byłby wykonany. Gdyby droga w Dębnie 

nie została wyremontowana, to środki byłyby zabierane stamtąd. Stwierdził, że w tej sprawie 

radni Myśliborza zostali ograni. Przekazał, że nie będzie głosował za projektem uchwały  

w przedmiotowej sprawie. Następnie zauważył, że remont drogi w m. Dalsze jest zadaniem 

własnym Powiatu, nikogo innego. Przypomniał, że droga w Sulimierzu robiona jest od  

I kadencji Rady i do dziś nie jest wykonana. Jest tak, ponieważ nie ma dobrej woli Rady w tym 

temacie. 

 

Radna Powiatu – Danuta Patkowska 

stwierdziła, że niemoralne było uchwalenie budżetu z tak dużym deficytem dla oświaty.  

W momencie uchwalania było to potrzebne, bo chodziło o to, aby zgadzały się cyfry i komuś 

było to potrzebne. Szkoły istnieją, nauczyciele uczą i Rada nie robi łaski, że daje pieniądze. 

Takie mówienie, że tu brakuje, tu brakuje, że Dyrektorzy nie będą mieli środków na wypłatę 

wynagrodzeń jest skandaliczne. Jest to skandal na cały kraj. Jeśli brakuje na oświatę, a daje się 

środki na „Szkuner”, to jest to jakieś nieporozumienie. Zauważyła, że ciągle mówi się o drodze 

w Karsku, ale czy jest to najgorsza droga w Powiecie? Jest wiele innych, w dużo gorszym 

stanie. Ale jeśli obiecano koledze ją zrobić, to się ją zrobi. Ale to społeczeństwo oceni, czy 

faktycznie była taka potrzeba. Jeśli panuje tu taka, a nie inna polityka „kolesiowska” to 

powodzenia, nie ma to nic wspólnego z zasadami jakiejś polityki długofalowej i przewidującej 

co będzie, gdy… 

Stwierdziła, że Burmistrz Myśliborza wycofał się, ponieważ ma bardzo przykre doświadczenia 

z Powiatem.  

Kolejno zauważyła, że Zarząd nie planuje rzetelnie, składając budżet nie zna gradacji celów. 

Zauważyła, że oświata jest najważniejszym, zadaniem Powiatu, a jest odkładana na dalszy 

plan. 

 

Wicestarosta Powiatu – Alicja Prill 

potwierdziła, że oświata jest najważniejszym zadaniem Powiatu. Następnie zauważyła, że nie 

ma oświaty bez nauczycieli, a nauczycieli nie ma bez wynagrodzeń za ich pracę. W związku  

z tym proponuje się takie, a nie inne zmiany w projekcie uchwały. Jeśli chodzi o planowanie 

wydatków na realizację inwestycji przekazała, że wydatki z budżetu planowane w dokumencie 

są szacowane wartości i przewidywane wartości na podstawie planowanych dochodów. Jeśli 

dochody są mniejsze nie można realizować zadań. Priorytetem było zrealizowanie zadania dot. 

termomodernizacji sali gimnastycznej w ZSP Nr 3 w Myśliborzu. Dodała, że sam zapis  

w budżecie, że są dochody bez realnego zabezpieczenia na kontach byłby naruszeniem 

dyscypliny finansów publicznych. Następnym zadaniem do realizacji jest termomodernizacja 
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obiektu ZSP Nr 1 w Barlinku na ul. Gorzowskiej. Zostaną ogłoszone przetargi, tylko wtedy, 

kiedy będą dochody majątkowe. Zauważyła, że wynagrodzenia mieszczą się w wydatkach 

bieżących i można je wypłacać tylko z dochodów bieżących, a wydatki majątkowe tylko  

z dochodów majątkowych. Nie można przekazać dochodów majątkowych na wydatki bieżące.       

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

złożył wniosek o zamknięcie dyskusji. 

 

Innych wniosków nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący zarządził głosowanie wniosku. 

 

Za wnioskiem o zamknięcie dyskusji głosowało 15 radnych, przeciw – 1 radny, nikt nie 

wstrzymał się od głosu.  

Podczas głosowania nieobecny radny Andrzej Potyra.  

 

Kolejno Przewodniczący Rady zarządził głosowanie projektu uchwały. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 10 radnych, przeciw – 5 

radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.   

Podczas głosowania nieobecny radny Andrzej Potyra.  

 

Uchwała Nr XLI/371/2013 z dnia 29 października 2013 roku w sprawie zmiany budżetu  

i w budżecie Powiatu Myśliborskiego na 2013 rok została przyjęta. (załącznik Nr 9 do 

protokołu) 

 

 

10.45 – przerwa 

 

10.55 wznowiono obrady 

 

 

5.8 w sprawie przekształcenia zakładu budżetowego pod nazwą Powiatowy Ośrodek 

Sportu i Rekreacji „SZKUNER” w Myśliborzu poprzez likwidację w celu utworzenia 

spółki z ograniczoną odpowiedzialnością, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do uchwały. 

 

Radna Powiatu – Danuta Patkowska 

stwierdziła, że projekt uchwały w w/w sprawie jest dowodem, jak radni koalicyjni dbają  

o mienie Powiatu. Decyzje są podejmowane z dnia na dzień, jak zrodzi się pomysł, to jest 

realizowany Mówi się, że Gmina Myślibórz przystąpi do projektu, a Gmina jeszcze o tym nie 

wie i najprawdopodobniej nie wejdzie do projektu. Zauważyła, że wczoraj na posiedzeniu 

Komisji nie była znana wysokość kapitału zakładowego Spółki, ani wartość działek, nie było 

również wykazu nieruchomości, w zamian za które Powiat otrzyma 60 udziałów, a dziś na sesji 

się to pojawiło. Zauważyła, że trudno zweryfikować wartość działki i inne rzeczy jak ma się na 

to bardzo mało czasu. Czy ktoś się nad tym zastanawiał? Przekazała, że na wczorajszym 

posiedzeniu Komisji pytała jakie to będą kwoty, ale nie otrzymała odpowiedzi do Pani 

Skarbnik, a dziś już wszystko wiadomo. Tak racjonalnie gospodarować się nie da. Zapytała dla 
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kogo szykuje się tę Spółkę, bo pośpiech w tej sprawie może wskazywać, że zwrócił się jakiś 

kolega, który chce mieć działkę nad jeziorem, dlatego podejmuje się takie działania. 

Stwierdziła, że wszystko co zostało zrobione do tej pory przez rządzących jest źle. Dowodem 

na to jest to, że znowu się likwiduje, będą wypowiedzenia i odszkodowania dla pracowników. 

W przyszłym roku pewnie znowu zrodzi się jakiś pomysł i się to sprzeda osobie prywatnej.  

W związku z tym, że nie było możliwości przygotować się do podjęcia decyzji w tej sprawie 

pod kątem racjonalności i że ten dokument został przygotowany w pośpiechu, w nocy, są  

w nim pewnie błędy projekt uchwały w w/w sprawie powinien zostać wycofany z porządku 

sesji. 

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

zauważył, że na ostatniej sesji użył zwrotu CKM – Chamstwo, Kłamstwo, Matactwo, a dziś 

należałoby użyć zwrotu PKT Przekręt, Kłamstwo, Trwonienie. Gdy czyta się uchwałę 

podrzuconą na sesji, to tak to wygląda. Na pokrycie kapitału zakładowego spółki w wysokości 

1.472.000 zł Powiat Myśliborski za wyrażoną zgodą wniesie budynek, działkę. Cały czas 

płacze się, że nie ma pieniędzy, że nie można spiąć budżetu, że nie ma pieniędzy na oświatę,  

a to jest kłamstwo, ponieważ w projekcie budżetu na bursę było zapisane 1.750.000 zł, jak 

zdjęto 300.000 zł, to zostaje jeszcze 1.450.000 zł. Przetargi nie były ogłaszane, bo ma być to 

klapa poprzedniego Zarządu. Tak się to przedstawia. Działka 110/17 to 2,14 ha powierzchni, 

która była już uzbrojona, ale Zarząd odciął prąd i wodę. A dlaczego? Po to, aby ją wycenić. Za 

to jest Prokurator. Działka ta, która jest położona bezpośrednio nad Jeziorem Myśliborskim 

wyceniona jest na 191.700 zł. Stwierdził, że to są kpiny. Jeśli zostanie podjęta uchwała  

w w/w sprawie, to zostanie złożone zawiadomienie do Prokuratury. Ceny gruntów przy 

Jeziorze Myśliborskim są dużo wyższe, aniżeli zostało wycenione. Zamierza się sprzedać 

działkę dla kolegów. Zauważył, że Wicestarosta bardzo chwaliła Dyrektora POSiR, ale 

efektów jego pracy nie widać. Gdzie jest bilans otwarcia i zamknięcia? Kolejno przedstawił 

wykaz nieruchomości zgodnie z załącznikiem do projektu uchwały. Zapytał, gdzie jest 

pozostały majątek? Wystarczy sięgnąć do ksiąg inwentarzowych. Zauważył, że zamierza 

utworzyć się spółkę, a nic się o niej nie mówi. Czym będzie się zajmowała? Czego dotyczyć 

będzie jej działalność? Dodał, że z informacji ogólnodostępnych wynika, że pomysłodawcą 

utworzenia wyciągu narciarskiego na Jeziorze Myśliborskim jest Pan Andrzej Olszewski. 

Przedstawił koncepcję tej całej inwestycji na kwotę ok. 13.000.000 zł. Zapytał, jak to się ma do 

ustawy o samorządzie powiatowym. Art. 6 ust. 2 stanowi, że Powiat nie może prowadzić 

działalności gospodarczej wykraczającej poza zadania o charakterze użyteczności publicznej. 

Tworzy się spółkę, w której oprócz tego, co będzie realizowane zgodnie z ustawą, będzie 

prowadzona działalność komercyjna. Przypomniał, że były takie pomysły, aby utworzyć 

wyciąg narciarski dużo wcześniej, kiedy jeszcze istniał Zespół Placówek, który wypracowywał 

duże dochody. Błędem było jego rozdzielanie. Budżet Zespołu w ciągu dwóch pierwszych lat 

działalności sięgał ok. 3.000.000 zł, ale później zostało to zniszczone przez ówczesną władzę. 

Zauważył, że na wczorajszym posiedzeniu Komisji Pani Skarbnik poinformowała, że POSiR 

został utworzony wskutek błędu, bo został zlikwidowany z myślą przekazania do Gminy, która 

go nie przyjęła, więc dla ratowania sytuacji utworzono zakład budżetowy. Forma, która się nie 

sprawdza, również nie sprawdzi się spółka. Stwierdził, że mówienie, że wyciąg narciarski 

będzie atrakcją, do której będą przyjeżdżali mieszkańcy Berlina jest utopią, ponieważ obok 

Berlina jest 7 takich wyciągów. W Szczecinku sezon na jeziorze trwa ok. 2,5 m-ca, a obłożenie 

wyciągu jest od maja do 15 października. Przekształcenie Szkunera w Spółkę jest mrzonką  

i z pewnością nie będzie lekiem na wyjście z trudnej sytuacji finansowej. Podobną mrzonką 

było przekształcenie szpitala w Dębnie w Spółkę, która w dalszym ciągu generuje straty. 

Niedługo znowu będzie trzeba dołożyć do szpitala ok. 1.500.000 zł, bo nie będzie można 

dopuścić do tego, aby coś zlikwidować w roku wyborczym, gdzie lider będzie startował na 
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Burmistrza. Stwierdził, że powinno odbyć się co najmniej wspólne posiedzenie Komisji Rady 

Powiatu i Rady Miejskiej w Myśliborzu, aby można było przedyskutować te kwestie. Bo co 

będzie jak Gmina nie wyrazi zgody na udział w projekcie. Kolejno zauważył, że Wicestarosta 

twierdzi, że teren od strony osiedla XX-Lecia zostanie wniesiony aportem przez Gminę, ale 

zapomina, że są tam ujęcia wody, że jest stacja. Kolejno zapytał kto będzie Prezesem Spółki, 

kto będzie w Zarządzie, kto będzie w Radzie Nadzorczej? Jest to ważne, bo na przykładzie 

szpitali widać, że radni nie mają dostępu i wiedzy na temat sytuacji finansowej szpitali. 

Sprawozdania potwierdzają, że decyzja w sprawie przekształcenia szpitali była błędna i nie 

poprawiła sytuacji szpitali. Jest tak, jak było przed zmianą. Dodatkowo może na tym stracić 

Szpital w Barlinku, który będzie musiał zapłacić podatek dochodowy, bo dobrze sobie radzi. 

Tworzenie czegoś takiego, w momencie kiedy nie zajęła jeszcze stanowiska Rada Miejska  

w Myśliborzu jest nieporozumieniem.    

 

Radny Powiatu – Ryszard Wiśniak 

zauważył, że w ciągu trzech lat działalności IV kadencji Rady tworzy się trzecią spółkę. 

Stwierdził, że POSiR „Szkuner” będzie chyba jedną z nielicznych Spółek sportowych w kraju. 

Dodał, że nie spotkał się, aby w zadaniach statutowych związanych z organizacją wypoczynku 

dla dzieci i młodzieży była jeszcze działalność taneczna. Przekazał, że na ostatniej sesji 

Miejskiej w Barlinku Dyrektor Barlineckiego Ośrodka Kultury stwierdziła, że Zespół 

Słoneczna Gromada nie istnieje. W związku z tym zapytał, czy jest to prawda? Czy to 

Stowarzyszenie przy Zespole jeszcze działa, bo chodzą słuchy, że zostało rozwiązane. Trwają 

nabory do Zespołu Feeling Son, czy to jest ten sam Zespół? Kolejno stwierdził, że spółka 

prawa handlowego to przede wszystkim działalność gospodarcza. Zauważył, ze wicestarosta na 

posiedzeniu komisji stwierdziła, ze obecna forma działalności Szkunera już się wyczerpała,  

a co będzie jak i ta forma się wyczerpie? Będzie upadłość, jeśli nie będzie przynosiła zysków. 

Stwierdził, że jeśli ciągle tworzy się jakieś Spółki, to może warto utworzyć kolejną:  

Samorządowy Powiat Myśliborski Spółka z o.o. Stwierdził, że podejmowane działania nie idą 

w dobrym kierunku. Zamiast wypominać sobie nawzajem powinno dążyć się do rozwoju tego 

Powiatu. Zauważył, że kilkakrotnie pytał, czy były jakieś analizy finansowe, czy ktoś to liczył, 

jak będzie wyglądała sytuacja po tych wszystkich przekształceniach i likwidacjach, ale do tej 

pory nie ma informacji ile Powiat zaoszczędził lub stracił po wprowadzonych zmianach.  

O tym, ze brakuje pieniędzy na oświatę wiedziano od dawna. A kto jest temu winien? 

Wszystkie władze centralne, a więc 375 powiatów, a nie władza państwowa. Bo co wrzuci 

władza Powiatu realizują, a może powinni odmówić? Takie powiaty są nieefektywne, biorą na 

siebie zadania, płaczą, ale pracują.  

Kolejno zapytał, czy Zarząd da gwarancję, że nikt nie zostanie zwolniony i ograniczony 

etatami. Czy będzie Rada Nadzorcza? Bardzo ważne jest, aby był nadzór nad Spółką. Zapytał 

kiedy i jaki podmiot dokonywał wyceny dziełek? Czy jest to aktualna wycena? Jakie były 

koszty tej wyceny? Jedyną pewną rzeczą jest to, że zostało przegłosowane przez Radę 300.000 

zł dla Spółki i nic poza tym. 

 

Radny Powiatu – Tadeusz Maćkała 

zapytał, czy Rada Miejska w Myśliborzu podjęła uchwałę o przekazaniu gruntów dla Spółki – 

wniesienie aportu? Zapytał, jaki zysk zakłada się po utworzeniu Spółki? Jeśli Spółka nie 

osiągnie zysku, to zgodnie z kodeksem spółek handlowych zostaje zwolniony Zarząd i Rada 

Nadzorcza. 

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

stwierdził, że błędem było rozwiązanie Zespołu Placówek. Skoro nie zdała egzaminu forma 

zakładu budżetowego, to zaproponował radnym przede wszystkim z Myśliborza, aby 
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zastanowili się nad powrotem do koncepcji utworzenia Zespołu, a jeśli nie to do tego, aby 

przekazać ten majątek dla Domu Wczasów Dziecięcych. Wówczas DWDz miałby większą 

bazę noclegową i większe możliwości na zwiększenie dochodów. Jak będzie spółka z o.o. to 

nie będzie gratisowo zapewniała pobytu dla dzieci i możliwości korzystania ze sprzętu. 

Stwierdził, że może warto jeszcze się zastanowić przed podjęciem decyzji o przekształceniu.    

 

Wicestarosta Powiatu – Alicja Prill 

przekazała, że zamiar przekształcenia POSiR w Spółkę ma właśnie na celu to, aby w dalszym 

ciągu dzieci mogły przyjeżdżać i korzystać z bazy ośrodka. Wyciąg narciarki, o którym mówili 

radni ma być również przeznaczony dla dzieci. Chodzi o to, aby oferta była jak najszersza.  

Przypomniała, że Międzyszkolny Ośrodek Sportu wypracował niewielkie dochody, 

utrzymywał się głównie z subwencji, którą przeliczało się stan wszystkich dzieci w Powiecie 

Myśliborskim. Subwencja była dzielona na pięć jednostek. Źródło finansowania DWDz to 

odrębna  subwencja, wyliczana według innej wagi. Zmieniły się zasady finansowania  

i średniomiesięcznie przelicza się sumując wszystkie miesiące i dzieli się przez 12 m-cy  

i wskaźnik zmniejszył się dosyć znacznie. Subwencja na Dom Wczasów Dziecięcych zmieniła 

się i spadła o ok. 1.600.000 zł. To jeszcze się zmieni, dlatego powracanie do tego, co było 

wcześniej nie ma sensu, bo już nie ma takich źródeł finansowania. Wszyscy zgadzają się co do 

tego, że nie można pozwolić, aby taki podmiot zniknął z mapy Powiatu, czy gminy Myślibórz. 

Wówczas utworzenie zakładu budżetowego było jedynym rozwiązaniem i wyjściem z sytuacji. 

Wiadomo było, że będzie trudno, ponieważ Powiat mógł dotować podmiot tylko w takiej 

wysokości, jaki dochód osiągnie. Była dotacja celowa na remont lokalu TAWERNA. Powstał 

dzięki temu bardzo przyjemny lokal. 

Kolejno poinformowała, że wycenę majątku wykonał biegły rzeczoznawca, który znajduje się 

na liście Wojewody. Operat szacunkowy może zostać udostępniony wszystkim 

zainteresowanym. Całość majtku ruchomego i nieruchomego przejdzie z zakładu do Spółki. 

Pracownicy również przejdą z zakładu do Spółki. Zauważyła, że nie jest to likwidacja,  

a przekształcenie. Ustawa wskazuje, że można przekształcić zakład w Spółkę poprzez jego 

likwidację. Spółka wchodzi w prawa i obowiązki zakładu. W związku z powyższym nie będzie 

żadnych odszkodowań dla pracowników. Dlatego też była prośba o wniesienie do Spółki 

aportu w wysokości 300.000 zł, aby w pierwszym okresie działalności mogła wykonywać 

wszystkie zadania. 

Porównywanie przekształcenia szpitali i przekształcenia zakładu budżetowego nie znajduje 

uzasadnienia, bo są to dwie różne kwestie. W sprawie przekształcenia szpitali chodziło przede 

wszystkim o to, aby pozyskać środki finansowe z budżetu Państwa na oddłużenie szpitali, tak 

aby w dalszym ciągu mogły wykonywać swoje zadania. Sytuacja szpitala w Barlinku była 

lepsza aniżeli szpitala w Dębnie. Sytuacja w Dębnie z miesiąca na miesiąc się poprawia, co jest 

widoczne w sprawozdaniach. Potrzeba czasu, aby sytuacja się ustabilizowała. Ponadto szpital 

przyjął program naprawczy, który będzie realizowany. Zarząd Spółki zwrócił się Burmistrza  

i radnych Gminy Dębno o wsparcie – konwersję zadłużenia, która polegała by na tym, że 

Gmina Dębno przyjęłaby w zamian za te zobowiązania, które ma wobec niej szpital 

zobowiązania w Spółce. Zaproponowany został również wkład pieniężny w wysokości 

1.000.000 zł, podobnie jak w Gminie Barlinek, obecnie Powiat czeka na odpowiedź. 

Poinformowała, że zgodnie z kodeksem spółek handlowych zostanie powołania Rada 

Nadzorcza, która będzie sprawowała nadzór nad jej działalnością. Natomiast personalnych 

danych na temat członków Rady Nadzorczej, czy Zarządu jeszcze nie ma. Przekazała, ze radny 

może zgłaszać swoją kandydaturę. 

Kolejno przekazała, że proces przekształcenia „Szkunera” jest przygotowywany prze Powiat od 

dłuższego czasu, od kilku miesięcy. Powiat zaprasza Burmistrz i radnych do przystąpienia do 

Spółki na piśmie. W myśl Listu Intencyjnego, który został podpisany dna 30 sierpnia br. przez 
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Burmistrza Arkadiusza Janowicza i Starostę Arkadiusza Mazepę  z Prezesem Polskiego 

Związku Sportów Motorowodnych i Narciarstwa Wodnego o woli realizacji inwestycji dot. 

budowy wyciągu narciarskiego na Jeziorze Myśliborskim. Stwierdziła, że tylko wspólnie, 

poprzez Spółkę samorządy będą mogły udźwignąć to zadanie. W przyszłości Spółka ma być 

własnością Powiatu i Gminy. Były rozmowy na temat wprowadzenia do spółki aportem działek 

przy osiedlu XX-Lecia, ale dopiero po ich podziale. Teren jest niezbędny do tego, aby mogły 

powstać tam maszty, na których usadowiony byłby wyciąg. Powiat zaproponował, aby Gmina 

wniosła do Spółki również wkład pieniężny. Starostwo złożyło również wniosek do Marszałka,  

w którym oszacowano na kwotę 5.000.000 zł na wyciąg łącznie z przebudową pomostu dla 

żeglarzy i przebudową hangaru, z prośbą o ujęcie tej inwestycji sportowej w planie na rok. 

Obecnie propozycja ta jest konsultowana w Ministerstwie Sportu. W przypadku, kiedy znajdzie 

się ta inwestycja w wojewódzkim programie jest szansa na pozyskanie 33% dofinansowania. 

Mamy nadzieję, że uda się pozyskać jeszcze z innych źródeł środki finansowe na realizację tej 

inwestycji. Ale najpierw należy przekształcić zakład w Spółkę. Kolejno stwierdziła, ze jeśli 

chodzi o działalność Spółek, to najważniejsze jest, aby nie było strat. A podstawowym 

zadaniem Spółki ma być oferowanie jak najlepszej oferty dla mieszkańców Powiatu i turystów 

spoza Powiatu. Stwierdziła, że ciągle mówi się o rozwoju turystyki w Powiecie Myśliborskim, 

ale nie przechodzi się do fazy działania, a obecna władza chce to zmienić i spróbować.                                

 

Radna Powiatu – Alina Sznabowicz  

zauważyła, że w poprzedniej kadencji widząc trudną sytuację „Szkunera” jako jedyna radna  

z opozycji była za zmianami. Niestety nie udało się, zyski nie były wysokie. Później była inna 

wizja, która miała przynieść rozwój, jednak dziś widać, że tak się nie stało. Majątek 

„Szkunera” np. w porównaniu do Barlinka, gdzie jest Stowarzyszenie jest bardzo ubogi. Przy 

takiej sytuacji nie ma możliwości zarabiania, i wypracowywania dochodów. Spółka jest na 

chwilę obecną najlepszym wyjściem z trudnej sytuacji, tam trzeba inwestować, aby ośrodek się 

rozwijał.   

 

Radna Powiatu – Danuta Patkowska 

zauważyła, że jeśli jeszcze raz się przekształci „Szkuner” i zmieni się jego formę organizacyjną 

to nie zostanie tam nic. Przy każdym przekształceniu coś tam ginie. Kto to ma w domu, czy  

w piwnicy? Za każdym radni pytają co się stało z majątkiem „Szkunera” ale odpowiedzi nie 

ma. Od działalności zakładu należałoby oddzielić Klub, który był taką pijawką. W poprzedniej 

kadencji, podczas kontroli nie można było się dowiedzieć, co jest czyje, co jest majątkiem 

Klubu, a co ośrodka. Podkreślić należy, że gdyby 40 lat temu, ktoś dofinansował działalność 

„Szkunera” dziś sytuacja wyglądałaby dużo inaczej. Jezioro Myśliborskie dziś by kwitło. 

Natomiast dziś panaceum na całe zło ma być kolejne przekształcenie, kolejne rozkradanie 

mienia. Najpierw należałoby zadać sobie pytanie dlaczego tak się stało, a dopiero później 

podejmować jakieś działania. Przekształcenie nie jest rozwiązaniem, a najlepszym dowodem 

na to jest Szpital w Dębnie, który pomimo przejęcia długu przez Powiat, spłaty zadłużenia  

w dalszym ciągu wykazuje straty. Brak pomysłu na zarządzanie i na to co będzie dalej 

powoduje takie, a nie inne skutki. Mówienie o dofinansowaniu z Ministerstwa, czy z Sejmiku 

to „szklane domy”. Stwierdziła, że martwią się oni o swoje posady, a nie o Spółkę w Powiecie 

Myśliborskim.  

Dla przykładu można wskazać co było z likwidacją Domu Dziecka w Barlinku. Mówiło się 

ciągle, że to nie likwidacja, tylko przeniesienie do Dębna. A gdzie to zostało przeniesione, bo 

nie można znaleźć. Podobnie jeśli chodzi o Ognisko Pracy Pozaszkolnej, które było perełką 

tego Powiatu, ale zostało przeniesione do Szkunera. Podejmowane działania nie przynoszą 

określonego rezultatu.  
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Odnośnie wyceny działki zauważyła, że gdy była działka w Kruszwinie i ludzie zaczęli z niej 

korzystać, to nie spodobało się to władzy rządzącej i postanowiła to zniszczyć. Są to działania 

na niekorzyść tego społeczeństwa. Zauważyła, że „Szkuner” był ośrodkiem dla dzieci, które 

miały uczyć się żeglarstwa, a tu nagle tworzy się spółkę, która z mocy prawa ma 

wypracowywać dochód. A więc będzie trzeba opodatkować rodziców i te wszystkie dzieci? 

Będzie to tylko hobby dla bogatych, bo biednych nie będzie na to stać. 

Kolejno zaproponowała, aby przekształcić wszystkie szkoły w Spółki prawa handlowego  

i zmusić do wypracowywania dochodów.           

  

Wiceprzewodniczący Rady – Ferdynand Łukasik 

stwierdził, że padło wiele gorzkich słów i opinii ze strony radnych, nie ze wszystkim można się 

zgodzić, ale są też takie z którymi jednak zgodzić się należy. Zgodził się, że spółkę trzeba 

doinwestować, bo bez tego nie będzie dobrze funkcjonowała. Jak dotychczas powiedziano 

Jezioro Myśliborskie, które jest perełką tego terenu nie jest zagospodarowane nawet w 1/10. 

Jest tylko „Szkuner” i plaża. Jezioro od osiedla XX-Lecia do rybakówki i do Szkunera nie jest 

w ogóle zagospodarowany. Stwierdził, ze jest za budową wyciągu narciarskiego, bo Myślibórz 

musi w końcu czymś przebić inne gminy i powiaty. Należy pójść w ślady Szczecinka, gdzie 

linia brzegowa Jeziora jest w pełni zagospodarowana. Jeśli inwestycja zostanie wykonana  

i dobrze wypromowana będą przyjeżdżać do Myśliborza turyści z różnych miejscowości.  

W wielu województwach nie ma wyciągu narciarskiego, dlatego ta atrakcja na pewno 

przyciągnie turystów. Cała inwestycja jest bardzo kosztowna, ale jeśli uda się pozyskać środki 

z innych źródeł, np. z Urzędu Marszałkowskiego, i innych to Powiat wspólnie z Gminą jest  

w stanie ją zrealizować. Dodał, że w Lidzbarku Warmińskim władze planują wykonać Park 

Wodny – inwestycję za ok. 95.000.000 zł, poszukują inwestorów gdzie się tylko da. Dlatego 

trzeba się odważyć się, tak jak Lidzbark i zaryzykować. Tym bardziej, ze Myślibórz jest przede 

wszystkim miastem administracyjnym, nigdy nie będzie przemysłowym, ma szanse stać się 

miastem turystycznym i do tego należy dążyć. Myślibórz jest również miastem, gdzie jest 

Sanktuarium i gdzie przyjeżdżają pielgrzymi.     

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

przypomniał, że Rada obraduje w punkcie w sprawie przekształcenia zakładu budżetowego pod 

nazwą Powiatowy Ośrodek Sportu i Rekreacji „SZKUNER” w Myśliborzu poprzez likwidację 

w celu utworzenia spółki z ograniczoną odpowiedzialnością. 

 

Radny Powiatu – Ryszard Wiśniak 

przedstawił wykaz nieruchomości, które stanowi załącznik do uchwały Nr XXXIII/229/2012 

Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia 10 lipca 2012 roku. Zauważył, że wówczas wartość 

majątku ruchomego była na poziomie 182.000 zł, a obecnie kształtuje się na poziomie  

72.210 zł.  Gdzie się podziały te pozycje? Czy to zostało sprzedane, czy skradzione, bo minął 

dopiero rok.  

 

Dyrektor POSiR „Szkuner” w Myśliborzu – Zbigniew Cielecki 

przekazał, że ruchomości, które zostały przedstawione w załączniku do projektu uchwały  

w sprawie przekształcenia zakładu budżetowego pod nazwą Powiatowy Ośrodek Sportu  

i Rekreacji „SZKUNER” w Myśliborzu poprzez likwidację w celu utworzenia spółki  

z ograniczoną odpowiedzialnością posiadają jeszcze jakąś wartość księgową. Majątek jest 

amortyzowany, a jego przejęcie jest na podstawie wartości ujętych w księgach. Aby uniknąć 

kolejnych zarzutów, że coś ginie należy przyjść i się przekonać, że wszystko jest na miejscu, są 

odpowiednie dokumenty i można się z nimi zapoznać. Zauważył, że nie jest tak, że od  

10 września 2012r. kiedy objął funkcję Dyrektora wszystko ginie. Stwierdził, że nie czuje się 
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dużo gorszy od radnego Wojciecha Wojtkiewicza, który sugerował, że Dyrektor POSiR się nie 

zna itp. Zauważył, że na Dyrektora został wybrany w drodze konkursu, do którego mogli 

przystąpić wszyscy chętni, również radny Wojtkiewicz. W związku z tym, ze sytuacja 

finansowa „Szkunera” jest taka, a nie inna zostało zaproponowane rozwiązanie dot. 

Przekształcenia „Szkunera” w Spółkę. Spółka w dalszym ciągu będzie realizowała wszystkie 

zadania, również prowadzenie zajęć tanecznych. Jeśli chodzi o Stowarzyszenie Słoneczna 

Gromada przekazał, że nie posiada wiedzy, czy jeszcze istnieje. Wszystkie sygnały, które 

docierają do ośrodka wskazują na to, że Stowarzyszenie zostało rozwiązane. Poinformował, że 

zajęcia taneczne odbywają się w dwóch grupach w Barlinku, zajęcia prowadzą instruktorzy 

tańca. Jeśli chodzi o propozycje dot. przyszłości „Szkunera” przekazał, ze nie są to działania ze 

szkodą dla jednostki. Nie ma ryzyka, że będą ginęły kolejne sprzęty. Jeśli uda się zrealizować 

inwestycję dot. budowy wyciągu narciarskiego to będzie to z korzyścią zarówno dla Gminy jak 

i Powiatu. Zauważył, że są również zarzuty w zakresie lokalu gastronomicznego TAWERNA 

„Szkuner”, jednak wiele głosów jest takich, że w końcu po 30 latach udało się coś takiego 

zrobić i to cieszy. Mienie Szkunera jest bardzo ubogie, niedofinansowywane przez wiele lat  

i nikt z pewnością nie będzie chciał go sobie przywłaszczyć. Kolejno poprosił, aby radni 

zaprzestali głosić tego typu stwierdzenia. 

  

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zauważył, że każdy funkcjonariusz publiczny, który posiada wiedzę na temat popełnionego 

przestępstwa ma obowiązek zgłosić to do odpowiednich służb, do Prokuratury. 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 10 radnych, przeciw – 5 

radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.  

Podczas głosowania nieobecny radny Janusz Fabiańczyk.   

 

Uchwała Nr XLI/372/2013 z dnia 29 października 2013 roku w sprawie przekształcenia 

zakładu budżetowego pod nazwą Powiatowy Ośrodek Sportu i Rekreacji „SZKUNER”  

w Myśliborzu poprzez likwidację w celu utworzenia spółki z ograniczoną 

odpowiedzialnością została przyjęta. (załącznik Nr 10 do protokołu) 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

ogłosił 10 minutową przerwę. Następnie poinformował, że wszystkie dokumenty dot. skarg, 

które będą rozpatrywane przez Radę, w tym protokoły Komisji Rewizyjnej są dostępne do 

wglądu. 

 

 

12.20 – przerwa 

 

12.30 – wznowiono obrady 

 

 

5.9 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych Nr 1 w Dębnie, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

poinformował, że skarga była przedmiotem prac Komisji Rewizyjnej właściwej zgodnie  

z przepisami określonymi w Statucie do przedłożenia propozycji rozstrzygnięcia Radzie 
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Powiatu. Projekt uchwały w przedmiotowej sprawie odzwierciedla wynik ustaleń Komisji 

Rewizyjnej. 

Zauważył, że przed przerwą proponował radnym zapoznać się z dokumentacją w sprawie 

skargi oraz z Protokołem Komisji Rewizyjnej, jednak z informacji uzyskanej od Pani 

Sekretarz wynika, że Protokół nie został jeszcze przygotowany, natomiast pozostała 

dokumentacja w sprawie jest dostępna.      

Kolejno zapytał, czy są pytania bądź uwagi do projektu uchwały. 

 

Radna Powiatu – Danuta Patkowska 

stwierdziła, że jeśli zmieniają się nagle jakieś wcześniej ustalone zasady organizacyjne, to 

należałoby to odrębnie uregulować. Dotychczas projekty uchwał i dokumenty do tych 

projektów były udostępnione do wglądu. Takie zasady zostały wypracowane przy projektach 

skargowych. Stwierdziła, że nie wie, co się wydarzyło, że nagle Przewodniczący Rady robi 10-

minutową przerwę i każe się zapoznać z dokumentami w sprawie.  Jest to niepoważne 

traktowanie radnego, ponieważ przerwa nie jest na to, aby zapoznawać się z dokumentami. Po 

to są posiedzenia Komisji Stałych, aby się tym zajmowały. Jeśli takie jest podejście do sprawy, 

to trzeba uchwalić, że Komisje nie są w ogóle potrzebne i wówczas dokumenty będą 

rozdawane radnym na 5 minut przed sesją. Należy ustalić jakieś zasady w tego typu sprawach. 

Jeśli jest taka praktyka, to należy rozwiązać Komisje Stałe, ponieważ monopol na zajęcie 

stanowiska w sprawie skargi ma wyłącznie Komisja Rewizyjna. Zauważyła, że poprzednim 

razem udowodniła, że ustalona treść projektu uchwały przez Komisję Rewizyjną nie była 

efektem pracy Komisji Rewizyjnej. To co napisał urzędnik - Komisja powieliła nie wczytując 

się w dokumenty.  

Zapytała, czy jest to merytoryczne, czy polityczne rozpatrywanie skarg? Zaproponowała, aby 

wrócić do normalnych zasad funkcjonowania tej Rady. Skargi powinny być przedmiotem 

posiedzeń Komisji Stałych. Przekazała, że Komisja Finansów, Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego miała swoje posiedzenie w dniu wczorajszym i nikt nie przekazał, ze do 

porządku obrad sesji zostaną wprowadzone projekty uchwał w sprawie skarg. Zaznaczyła, że 

przerwa nie jest po, aby zapoznawać się z dokumentacją w sprawie skarg. Stwierdziła, że nie 

można się odnieść merytorycznie do projektów uchwał, ponieważ nie było czasu na zapoznanie 

się z dokumentacją.  

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

przypomniał, że projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora 

Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1 w Dębnie został wprowadzony do porządku sesji na 

wniosek Wicestarosty Powiatu większością głosów w Radzie. Zauważył, że przed przerwą 

poinformował Radę, że istnieje możliwość zapoznania się z dostępną dokumentacją w sprawie.  

 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 8 radnych, przeciw – 1 

radny, 5 radnych wstrzymało się od głosu.   

Podczas głosowania nieobecni radni:  J. Fabiańczyk, A. Tymosiewicz, A. Sznabowicz.  

 

Uchwała Nr XLI/373/2013 z dnia 29 października 2013 roku w sprawie rozpatrzenia 

skargi na działalność Dyrektora Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1 w Dębnie 
została przyjęta. (załącznik Nr 11 do protokołu) 
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5.10 w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na działalność Dyrektora Zespołu Szkół  

  Ponadgimnazjalnych Nr 1 w Dębnie, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

poinformował, że skarga była przedmiotem prac Komisji Rewizyjnej właściwej zgodnie  

z przepisami określonymi w Statucie do przedłożenia propozycji rozstrzygnięcia Radzie 

Powiatu. Projekt uchwały w przedmiotowej sprawie odzwierciedla wynik ustaleń Komisji 

Rewizyjnej. 

Kolejno zapytał, czy są pytania bądź uwagi do projektu uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 9 radnych, przeciw – 1 

radny, 3 radnych wstrzymało się od głosu.   

W głosowaniu nie wzięła udziału radna Danuta Patkowska.  

Podczas głosowania nieobecni radni:  J. Fabiańczyk, A. Tymosiewicz, A. Sznabowicz.  

 

Uchwała Nr XLI/374/2013 z dnia 29 października 2013 roku w sprawie rozpatrzenia 

ponownej skargi na działalność Dyrektora Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1  

w Dębnie została przyjęta. (załącznik Nr 12 do protokołu) 

 

 

5.11 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Starosty Myśliborskiego, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

poinformował, że skarga była przedmiotem prac Komisji Rewizyjnej właściwej zgodnie  

z przepisami określonymi w Statucie do przedłożenia propozycji rozstrzygnięcia Radzie 

Powiatu. Projekt uchwały w przedmiotowej sprawie odzwierciedla wynik ustaleń Komisji 

Rewizyjnej. 

Zapytał, czy są pytania bądź uwagi do projektu uchwały. 

 

Radna Powiatu – Danuta Patkowska 

przekazała, że przedmiotowa skarga nie była przedmiotem obrad żadnej Komisji. Nie da się 

wytłumaczyć zachowania starosty Myśliborskiego oraz faktu, że podczas rozpatrywania tej 

skargi nieobecni są członkowie Komisji Rewizyjnej: radny Andrzej Tymosiewicz, radna Alina 

Sznabowicz i radny Janusz Fabiańczyk; bo co może powiedzieć Komisja Rewizyjna  

o uzasadnieniu do projektu uchwały. Były organizowane Powiatowo-Gminne Dożynki dnia  

1 września br. we wsi Różańsko. Organizatorem dożynek była Gmina Dębno i Powiat 

Myśliborski. W przesłanej liście gości Zarządu Powiatu Starosta Myśliborski - Arkadiusz 

Mazepa pominął Posłów Prawa i Sprawiedliwości Województwa Zachodniopomorskiego. Na 

liście Starosty widniało 72 gości, wśród nich znaleźli się Posłowie i Senatorowie z terenu 

Województwa Zachodniopomorskiego, ale tylko z Platformy Obywatelskiej i z Sojuszu 

Lewicy Demokratycznej. W skardze była prośba, aby „szlachetna” Komisja Rewizyjna swoje 

zainteresowanie skierowała na uchwałę z dnia 24  czerwca 2009r. w sprawie Kodeksu Etyki 

Radnego Powiatu Myśliborskiego. Kodeks wymaga od radnego, którym również jest 

Arkadiusz Mazepa, wysokich standardów zachowania. Stwierdziła, że niezaproszenie 

wszystkich Posłów Województwa Zachodniopomorskiego jest działaniem i zachowaniem 

pomijającym zasady obiektywności, uczciwości, rzetelności i odpowiedzialności. Poseł jest 

Posłem Rzeczpospolitej Polskiej, a nie jakimś zwykłym „gościem”, który sam się ogłosił 
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Posłem, jest On reprezentantem mieszkańców tego kraju. Starosta zaprasza gości według 

własnego klucza, tak, jak byłaby to Jego prywatna uroczystość. To nie jest prywatne kolebko, 

to jest Urząd, od którego wymaga się szacunku dla Posłów, niezależnie od tego z jakiej partii 

politycznej pochodzą. Ale nic się takiego nie dzieje, bo przecież Starosta ma swoją Komisję 

Rewizyjną, która wie, jakie stanowisko ma zająć i skarga jest bezzasadna. Stwierdziła, że jeśli 

będą stosowane takie praktyki w dalszym ciągu, to zostanie osiągnięte dno kompletne.                

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał radcę prawnego, czy zainteresowane osoby, czyli skarżący: Danuta Patkowska  

i Tomasz Jarema powinni wyłączyć się z głosowania?  

 

Radca prawny – Eliza Szymańska 

przekazała, że z ostatnich informacji, jakie wpłynęły do Urzędu z organu nadzoru w podobnej 

sprawie, a dotyczyło rozpatrywania skarg na osoby, które wchodzą w skład Rady wynika, że 

zarówno osoba, której działalności dotyczy skarga, jak i osoby, które wniosły tę skargę, a więc 

są osobami zainteresowanymi, nie powinny brać udziału w głosowaniu.   

 

Radny Powiatu – Ryszard Wiśniak 

zauważył, że z uzasadnienia wynika, że zgodnie z oceną Komisji Rewizyjnej badającej 

zasadność skargi, dobór osób wskazanych przez Starostę stanowił uznaniowy wybór  

i jednocześnie przywilej współgospodarza. Ani Burmistrz, ani Starosta nie ingerowali we 

wzajemne listy gości, ponieważ zagwarantowana została swoboda w doborze adresatów 

formułowanych zaproszeń. Z tego stwierdzenia wynika, że Starosta zapraszał i nie zapraszał. 

Kolejno stwierdził, że zapis w uzasadnieniu o następującej treści: zgodnie z art. 239 § 1 ustawy 

z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego w przypadku gdy skarga,  

w wyniku jej rozpatrzenia, została uznana za bezzasadną i jej bezzasadność wykazano  

w odpowiedzi na skargę, a skarżący ponowił skargę bez wskazania nowych okoliczności – 

organ właściwy do jej rozpatrzenia może podtrzymać swoje poprzednie stanowisko  

z odpowiednią adnotacją w aktach sprawy - bez zawiadamiania skarżącego jest nie na miejscu 

i nie powinien się tam w ogóle znaleźć. Zgodził się z wypowiedzią radnej Danuty Patkowskiej 

w zakresie przygotowania projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi. Czy się komuś 

podoba, czy nie to są Posłowie i jeśli zaprasza się jednych, to drugich też należy. Dożynki są 

ważnym wydarzeniem, bo jest to podsumowanie całorocznej pracy rolników. Zostali 

zlekceważeni w ten sposób przedstawiciele Państwa. Samorząd powiatowy działa tak samo, jak 

Rząd. Już niedługo dojdzie do tego, że w skład Komisji Finansów, Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego wejdą dodatkowe 4 osoby i łącznie będzie 14 osób. To może nie ma potrzeby, 

aby istniała Komisja Finansów, tylko całą dyskusję przerzucić na sesję, skoro Komisja będzie 

praktycznie sesją. 

Odnośnie wyłączenia radnych z głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały przekazał, 

że dnia 26.10.2013r. odbyło się szkolenie dla radnych, które poprowadziła dr Ewa Bosy 

przekazując, że radny wyłącza się z głosowania tylko w sprawach majątkowych, natomiast  

w wewnętrznych sprawach Rady i innych głosują wszyscy.    

   

Radca prawny – Eliza Szymańska 

przekazała, że uzasadnienie do projektu uchwały musi zawierać przedstawienie stanu 

faktycznego i uzasadnienie prawne, dlatego należy przytoczyć przepis art. 239 § 1 KPA.  

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 
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Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 9 radnych, przeciw – 5 

radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu.   

Podczas głosowania nieobecny radny A. Tymosiewicz. 

 

Uchwała Nr XLI/375/2013 z dnia 29 października 2013 roku w sprawie rozpatrzenia 

skargi na działalność Starosty Myśliborskiego została przyjęta. (załącznik Nr 13 do 

protokołu) 

 

 

 

5.12 w sprawie zmiany składu osobowego Stałych Komisji Rady Powiatu, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do uchwały. 

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz  

zauważył, że na sesji nieobecny jest Starosta Myśliborski. W związku z tym zapytał, czy 

Starosta wyraził zgodę na pracę w Komisji Finansów, Budżetu i Rozwoju Gospodarczego. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

poinformował, że dniu wczorajszym na ręce Przewodniczącego Rady Powiatu wpłynęło  

5 wniosków, 4 akcesy pracy w Komisji Finansów, Budżetu i Rozwoju Gospodarczego i jeden 

dotyczący rezygnacji z członkostwa w Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych i Ochrony 

Środowiska. Na podstawie przedłożonych wniosków został przygotowany projekt uchwały  

w sprawie zmiany składu osobowego Stałych Komisji Rady Powiatu.   

 

Kolejno Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem rezygnacji radnego Andrzeja Tymosiewicza z członkowska w Komisji 

Zdrowia, Spraw Społecznych, Ochrony Środowiska i Rolnictwa głosowało – 11 radnych, 

przeciw – 0, 2 radnych wstrzymało się od głosu.   

W głosowaniu nie wzięło udziału 2 radnych. 

Podczas głosowania nieobecni radni Andrzej Tymosiewicz, Wojciech Wojtkiewicz.  

 

Kolejno:  

 

Za przyjęciem akcesu pracy radnego Janusza Winiarczyka w Komisji Finansów, 

Budżetu i Rozwoju Gospodarczego głosowało – 15 radnych, przeciw – 1 radny, nikt nie 

wstrzymał się od głosu.   

Podczas głosowania nieobecny radny Wojciech Wojtkiewicz. 

 

Następnie: 

 

Za przyjęciem akcesu pracy radnego Andrzeja Tymosiewicza w Komisji Finansów, 

Budżetu i Rozwoju Gospodarczego głosowało – 12 radnych, przeciw – 5 radnych, nikt nie 

wstrzymał się od głosu.   

 

Kolejno: 
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Za przyjęciem akcesu pracy radnego Arkadiusza Mazepy w Komisji Finansów, 

Budżetu i Rozwoju Gospodarczego głosowało – 12 radnych, przeciw – 5 radnych, nikt nie 

wstrzymał się od głosu.   

 

Następnie: 

 

Za przyjęciem akcesu pracy radnego Cezarego Krzyżanowskiego w Komisji Finansów, 

Budżetu i Rozwoju Gospodarczego głosowało – 12 radnych, przeciw – 3 radnych, 2 radnych 

wstrzymało się od głosu.   

 

Kolejno Przewodniczący Rady zarządził głosowanie projektu uchwały. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 11 radnych, przeciw – 4 

radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.   

Podczas głosowania nieobecny radny Wojciech Wojtkiewicz. 

 

Uchwała Nr XL/376/2013 z dnia 29 października 2013 roku w sprawie zmiany składu 

osobowego Stałych Komisji Rady Powiatu została przyjęta. (załącznik Nr 14 do protokołu) 

 

 

13.00 - przerwa 

 

13.30 – wznowiono obrady 

 

 

Ad. 6 

Informacja o stanie środowiska w Powiecie w 2012 roku  

 

Zastępca Zachodniopomorskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska - 

Sławomir Konieczny 

przedstawił informację o stanie środowiska w Powiecie w 2012 roku zgodnie z załącznikiem  

Nr 15 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonej informacji. 

 

14.00 - na sesję przybył Starosta Myśliborski - Arkadiusz Mazepa. 

Stan radnych obecnych na sesji: 18 

 

Radny Powiatu – Andrzej Potyra 

przekazał, że pierwsze pytanie dotyczy wód podziemnych. Czy WIOŚ posiada informacje na 

temat wód oligoceńskich na terenie Myśliborza, Dębna i Barlinka.  

Kolejno zapytał, czy wiadomo coś na temat rekultywacji dwóch starych składowisk na terenie 

Gminy Barlinek w miejscowości Strąpie i Rychnów.   

 

Zastępca Zachodniopomorskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska - 

Sławomir Konieczny 

przekazał, że WIOŚ nie prowadzi badań w zakresie wód podziemnych i głębinowych. Zajmuje 

się tym Państwowy Instytut Geologiczny, który z pewnością posiada wiedzę na temat jakości 

tych wód.  
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Natomiast w zakresie rekultywacji składowisk przekazał, że to gospodarz, zarządzający tym 

składowiskiem występuje o jego zamknięcie, a dla WIOŚ przedstawia informację jak wygląda 

sytuacja i jak to się odbywa. Jest zobowiązany do monitoringu wód wypływających spod 

rekultywowanych składowisk i takie informacje przedkłada dla WIOŚ, który następnie je 

analizuje. WIOŚ nie wykrył żadnych problemów z tymi składowiskami, jak również nikt nie 

zgłaszał żadnych uwag. Stwierdził, że jeśli radny posiada wiedzę na temat jakiś problemów, to 

powinien je wskazać, a WIOŚ z pewnością zajmie się tym tematem.   

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

jako Kierownik Referatu ds. ochrony środowiska w Gminie Barlinek przekazał, że oba 

składowiska są na bieżąco monitorowane. Są wykonywane badania ze studni pirometrycznych, 

badania nie przynoszą szczególnych zagrożeń. Oba składowiska są przewidziane do 

rekultywacji w miesiącu czerwcu. Jest wydana decyzja w tej sprawie i do końca czerwca 

2014r. takie procesy na tych składowiskach powinny zajść. Dodał, że Przedsiębiorstwo 

Gospodarki Komunalnej podejmuje takie działania wspólnie z innymi gminami w ramach 

jednego dużego wniosku.      

 

Zastępca Zachodniopomorskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska - 

Sławomir Konieczny 

przekazał, że wówczas WIOŚ otrzyma informację, że składowiska zostały zrekultywowane 

wówczas Firma przystąpi do monitoringu wód, które zbierają się pod składowiskami.  

 

Wiceprzewodniczący Rady – Ferdynand Łukasik 

stwierdził, że mieszkańcy Myśliborza są zaniepokojeni przekroczeniem dowolnej ilości pyłu 

PN2,5, czy PN10, ponieważ jest największy w Województwie Zachodniopomorskim. Nie jest 

to pewnie spowodowane tylko przez działalność gospodarstw domowych, dlatego powinno 

zostać sprawdzone, kto jest jeszcze emitentem tego zagrożenia. Jest to z pewnością ujemny 

wpływ na zdrowie mieszkańców. 

Zauważył, że wzdłuż dróg krajowych, wzdłuż drogi S3 bada się stężenie dwutlenku azotu  

i innych związków szkodliwych dla człowieka i innych organizmów żywych. Przez Myślibórz 

przebiegają dwie drogi krajowe: nr 23 i nr 26. Dotyczy to przede wszystkim dróg przy ul. 

Bohaterów Warszawy, Lipowej, Łużyckiej. Zapytał, czy były prowadzone tam badania? A jeśli 

nie, to czy będą? Gdyż mieszkańcy oprócz hałasu bardzo odczuwają skażenie tymi związkami.  

Kolejno zapytał, czy WIOŚ bada wpływ telefonii komórkowej na zdrowie człowieka  

i organizmów żywych. Zauważył, że pszczelarze skarżą się, że telefonia komórkowa zakłóca 

orientację pszczół. Na ulicy Cienistej w Myśliborzu, pomimo protestów wybudowany jest 

maszt telefonii komórkowej.         

  

Zastępca Zachodniopomorskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska - 

Sławomir Konieczny 

przekazał, że WIOŚ monitoruje każdy maszt telefonii komórkowej na terenie Województwa 

Zachodniopomorskiego. W momencie kiedy powstanie jakikolwiek maszt dana sieć 

komórkowa jest zobligowana do pomiaru promieniowania tego masztu dookoła na 

odpowiednich wysokościach i odległościach. Raport z takiego badania, które jest wykonywane 

przez akredytowane laboratorium WIOŚ może stwierdzić, że na terenie Województwa 

Zachodniopomorskiego w żadnym punkcie nie są przekroczono promieniowania 

elektromagnetyczne.  

Kolejno poinformował, że WIOŚ wytypował dwa miejsca, pierwsze to ul. Lipowa w stronę 

Lipian, a druga, to Bohaterów Warszawy. Jeżeli będą przypuszczenia, że takie przekroczenia 

będą w innych miejscach to będzie można zastosować metodę pasywną w odstępach  
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1 miesiąca. Wówczas będzie obraz tego, jak wygląda stan zanieczyszczenia w poszczególnych 

miesiącach. Zwiększone zanieczyszczenia wzdłuż dróg krajowych jest wynikiem modelowania 

automatycznego bardzo zaawansowanego. W siatce 500mx500m na terenie Województwa 

WIOŚ jest w stanie wskazać, gdzie występują te obszary przekroczeń. WIOŚ zbiera bardzo 

dużo informacji na temat ruchu drogowego, tak więc może wskazać to z dużą dokładnością. 

Jeśli środki finansowe na to pozwolą WIOŚ planuje umieścić jeden z pyłomierzy do pomiaru 

pyłu PN10 na jednej ze stacji, gdzie będzie można stwierdzić jakie jest zanieczyszczenie i czy 

nie dostają się zanieczyszczenia spoza granic Polski, ze strony Niemiec.   

 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym przystąpiono do realizacji kolejnego punktu.  

 

 

Ad. 7 

Informacje o stanie dróg powiatowych oraz przygotowanie do akcji „zima”. (załącznik  

Nr 16 do niniejszego protokołu) 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonej informacji. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym przystąpiono do realizacji kolejnego punktu.  

 

 

Ad. 8 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych na terenie Powiatu Myśliborskiego  

w roku szkolnym 2012/2013. (załącznik Nr 17 do niniejszego protokołu) 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonej informacji. 

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

zauważył, że na stronie 36 i 38 przedmiotowej informacji w tabeli nr 52 jest informacja, że 

koszty funkcjonowania ZSP Nr 1 w Barlinku w roku szkolnym 2012/2013 wynosiły  

6.051.305 zł, natomiast subwencja przypadająca na tę szkołę wynosi 4.380.769 zł. ok.. 

1.600.000 zł należy dopłacić do tego Zespołu. Stwierdził, że działania dot. racjonalizacji 

szkolnictwa w Powiecie miały przynieść określone korzyści, a okazuje się, w dalszym ciągu 

trzeba dopłacać np. do ZSP Nr 1 w Barlinku. Zapytał, co będzie dalej i jakie działania zostaną 

podjęte, aby obniżyć te koszty?  

Kolejno wskazał, że jednostkowy koszt kształcenia ucznia w ZS w Smolnicy wynosi  

9.829,27 zł. Przekazał, że do tej szkoły jest bardzo niski nabór. Dodał, że rozmawiał na święcie 

powiatowym z Burmistrzem i wie, że ta formuła, porozumienie niedługo wygasa. W związku  

z tym zapytał co dalej z tą szkołą? Przypomniał, że rok temu były rozmowy na temat tego, aby 

ten Zespół przeznaczyć na MOW, co pozwoliłoby pozyskiwać środki finansowe i zapewnić 

ludziom pracę. Dyrektor swego czasu podjął takie działania i oczekiwał takich działań ze 

strony Zarządu. Zauważył, że niektórzy nauczyciele podjęli działania w zakresie uzupełnienia 

swojego wykształcenia w zakresie resocjalizacji. Kolejno zapytał, co dalej z Zespołem Szkół  
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w Smolnicy? W przypadku, gdy Porozumienie wygaśnie, a Burmistrz podczas rozmowy  

w niedzielę stwierdził, że nie jest zainteresowany, to Rada Powiatu będzie miała problem.    

 

Radna Powiatu – Danuta Patkowska 

zauważyła, że w przedłożonej informacji brakuje stwierdzeń dot. tego, co dalej będzie  

z powiatową oświatą w związku z porównaniem subwencji do bieżących kosztów utrzymania. 

W świetle tego, że na dzień dzisiejszy brakuje ponad 1.900.000 zł na oświatę, a pokazana 

różnica w przyszłym roku nie jest obiecująca, nasuwa się pytanie, co Zarząd planuje dalej 

zrobić w tym temacie? Należałoby jasno określić zadania dla szkół. Ponadto szkoły powinny 

przyjąć do wiadomości fakt, że 309 uczniów opuściło teren Powiatu Myśliborskiego i uczy się 

w innych powiatach. Na posiedzeniu Komisji Finansów, Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Dyrektor ZSP Nr 3 w Myśliborzu przekazała, że oferta kształcenia skierowana jest do 

określonej grupy uczniów. Po analizie wyników egzaminów maturalnych na poziomie 

rozszerzonym stwierdzić należy że z Powiatu uciekają najlepsi uczniowie. Ktoś, kto zamierza 

studiować i ma ukierunkowane zainteresowana z góry zakłada, że po ukończeniu Gimnazjum 

nie pozostanie w Powiecie Myśliborskim. Należy coś z tym zrobić. Z drugiej strony 

bagatelizuje się kwestie nauczania zawodu, a przecież nie wszyscy muszą kończyć studia. 

Bardziej potrzebni są ludzie z zawodem cieśli, szewca, niż historyka. Stwierdziła, że do 

Dyrektorów szkół nasuwa się wiele pytań. Dlaczego uczniowie nie uczęszczają do szkoły, nie 

przystępują do egzaminów zawodowych, maturalnych. Dyrektorzy powinni stwarzać takie 

oferty, które pozwolą na przyjęcie ucznia, który będzie mógł ukończyć daną szkołę i zdobyć 

odpowiedni zawód, tytuł, kwalifikacje. Niepokojąca jest również informacja na temat ilości 

komputerów na ucznia. Każdy uczeń powinien mieć dostęp do komputera, nie tylko na 

lekcjach informatyki. Jaki jest procent wykorzystania komputerów na innych przedmiotach. 

Dodała, że nasuwa się pytanie do Zarządu w świetle analizy protokołu z posiedzenia Zarządu, 

gdzie Pani Skarbnik stwierdziła, że z wydatków bieżących nie bilansujemy się na dzień 

dzisiejszy w kwocie 2.300.000 zł. czy ten stan rzeczy ma się utrzymać, czy jest inny pomysł na 

istnienie i funkcjonowanie oświaty? Analiza demografii jest nieubłagalna. Ponadto można 

wyczytać, że ktoś zwracał się o dodatkowe godziny dla najlepszych uczniów. Nie ma 

pokazanej informacji, w czym się dana szkoła specjalizuje. Chodzi o to, aby rozszerzyć ofertę 

kształcenia i pozyskać największą ilość uczniów. Jeśli nie będą podejmowane działania mające 

na celu utrzymać uczniów w szkołach na terenie Powiatu dojdzie do likwidacji szkół. Co dalej 

z siecią szkół i z problemami z tym związanymi? Stwierdziła, że w oświacie powiatowej nie 

jest aż tak źle, ale nie jest te zbyt dobrze. Nie ma zbyt dużo osiągnięć na skalę wojewódzką. 

Zauważyła, że rok szkolny 2012/2013 nie zakończył się skalą problemów, które pozostały do 

rozwiązania na przyszły rok. a dotyczy np. wykonania remontów. Kwota przekazywana na 

remonty w szkołach jest niewielka w skali potrzeb. Jeśli chce się mieć nowoczesne szkoły, to 

powinno kupować się komputery, tablice interaktywne i inne pomoce naukowe, a nie borykać 

się problemem pt. czy mamy instalację albuminową, czy miedzianą, a o doposażeniu szkół nie 

ma mowy, bo nas na to nie stać. Trzeba obecnie utrzymać to co jest. Należy dokonywać 

remontów zgodnie z planem i w ramach posiadanych środków. Kolejno zapytała, co to są 

remonty awaryjne? Bo można wnioskować, że jeśli dana szkoła przedstawi dany remont jako 

awaryjny otrzyma środki finansowe na ten cel, a tak być nie powinno.               

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

przekazał, że był na tej samej uroczystości co radny Wojciech Wojtkiewicz i ubolewa, że 

Burmistrz Piotr Downar w taki sposób zakomunikował radnemu decyzję w tej sprawie. 

Zauważył, że Burmistrz powinien w tej sprawie rozmawiać ze Starostą. Ponadto poprzez swoje 

służby oświatowe powinien skierować do Starostwa pismo, w którym informuje, że nie chce 

prowadzić Gimnazjum. Zarząd Powiatu rozmawiał już raz z samorządem gminnym na temat 
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wspólnego prowadzenia zadania. Skoro poczyniono uzgodnienia, Powiat poszedł na pewne 

ustępstwa, tak aby ustabilizować politykę oświatową nie tylko w Gminie Dębno, to chyba  

o czymś poważnym to świadczy. Stwierdził, że radni nie powinni podejmować działań w tym 

temacie bez wiedzy Zarządu.  

W zakresie pytań dot. malejącej liczby uczniów w ZS w Smolnicy przekazał, że informacja 

dotyczy roku 2012/2013, gdzie liczba uczniów wynosiła 271 uczniów. Zauważył, że w roku 

szkolnym 2007/2008 było 224 uczniów, w roku 2008/2009 było 227 uczniów, w roku 

2009/2010 - 237 uczniów i Powiat utrzymywał tę szkołę i dawał radę. Natomiast w roku 

2010/2011 - 349 uczniów, w roku 2011/2012 - 314 uczniów, obecnie 271 uczniów. Aby 

porównać to do wszystkich uczniów z poszczególnych szkół ponadgimnazjalnych należy podać 

łączną liczbę uczniów. W roku 2013/2012 jest 2.408 uczniów, w roku szkolnym 2011/2012 - 

2.482 uczniów, 2010/2011 - 2.481 uczniów, 2009/2010 - 2.571 uczniów, 2008/2009 - 2550 

uczniów 2007/2008 - 2157 uczniów. Przedłożone dane pokazują jaka jest tendencja  

w poszczególnych latach. 

Kolejno stwierdził, że niektóre pytania zadawane przez osoby, które od zawsze zajmują się 

oświatą samorządu dziwią. 

Przekazał, że ciągle mówi się o tym, że poprzednia polityka zaniedbała szkolnictwo zawodowe 

i techniczne. Dlatego ciągle prowadzone są rozmowy z Dyrektorami szkół i Zarząd podejmuje 

działania mające na celu utworzenie nowych kierunków kształcenia. Chodzi o to, aby w sposób 

racjonalny wykorzystać niszę, jaka jest na rynku lokalnym w Powiecie Myśliborskim - patrząc 

na lokalnych przedsiębiorców. Przedsiębiorcy przekazują swoje problemy, mówią o tym jakie 

kierunki kształcenia powinny być w szkołach, aby absolwent miał możliwość uzyskania pracy. 

W tym kierunku Zarząd zmierza. Planuje się wprowadzić program pilotażowy, który jest  

w trakcie analizy finansowej, aby spróbować dowieść uczniów do naszych szkół. Jeżeli Gmina 

dowozi ucznia do swojej szkoły, to Powiat też to może zrobić. Po dokonaniu analiz Zarząd 

chciałby przedłożyć Radzie projekt uchwały w sprawie przystąpienia do takiego programu 

pilotażowego.        

Ponadto przekazał, że rozważana jest możliwość utworzenia kolejnego MOW-u. Są do 

dyspozycji dwie miejscowości, w których można to zrobić. Obecnie Zarząd zastanawia się jak  

i gdzie to zrobić. Jeśli będą konkrety, zostaną przedstawione Radzie. Stwierdził, że liczy na 

rozmowę ze strony radnych w momencie kiedy będą przedstawiane propozycje rozwiązań. Do 

wypracowania ostatecznej wersji Zarząd będzie posiłkował się powołanym Zespołem, który 

będzie miał określone zadania do wykonania. Chodzi o to, aby w sposób precyzyjny określić 

plusy i minusy takich rozwiązań, które stworzą dla Powiatu Myśliborskiego możliwość 

pozyskania kolejnych środków z subwencji, aby być konkurencyjnym dla młodzieży. Prawdą 

jest to, że lepsi odchodzą, natomiast nie jest prawdą, że odchodzą wszyscy najlepsi, bo ich na 

to stać. Decyzję o wyborze szkoły podejmują na podstawie różnych okoliczności. Uczniowie 

wybierają inne szkoły, bo mają możliwość korzystania np. z internatu. Jest to jeden  

z elementów, który jest mocno rozważany przez Zarząd, aby uruchomić Bursę. Jeżeli 

uczniowie np. z Barlinka i Myśliborza będą mieli potrzebę i chęć podjęcia nauki w Dębnie, czy 

odwrotnie, np. w Myśliborzu - w najlepszym Liceum Ogólnokształcącym, to będą mogli 

korzystać z Bursy. Obecnie trwają prace nad koncepcją i rozwiązaniami. Po przygotowaniu 

propozycji zostanie to przedłożone Radzie, aby mogła wypowiedzieć się co dalej. Będzie się to 

również wiązało ze zmianami w projekcie budżetu na 2014 rok.          

   

Radna Powiatu – Danuta Patkowska 

stwierdziła, że Starosta powinien doprecyzować tę fikcję. Jeżeli jest miesiąc październik,  

a planuje się utworzyć, czy też przeorganizować placówkę oświatową, to jest na to ściśle 

określony czas. Są to zapisy z ustawy o systemie oświaty. Zauważyła, że rok temu również 

mówiono o powoływaniu zespołów, o analizach, o utworzeniu MOW-u i na tym się 
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zakończyło. Zapytała, czy Starosta mówił o bieżących planach, czy planach za 5, 10, czy 20 

lat? Czy jest to może materiał wyborczy na rok 2014. Poprosiła o przedstawienie konkretów na 

temat powołanego Zespołu. Kto wchodzi w jego skład, do kiedy ma opracować analizę  

i wnioski? Starosta ciągle wzywa radnych do współpracy, a nie wystąpił z żadną propozycją. 

Dodała, że z chęcią wzięłaby udział w pracach tego Zespołu. Gdyby radni otrzymali ofertę 

współpracy, być może skorzystaliby z niej. 

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

przekazał, że to co zostało powiedziane w poprzednim roku nie było kłamstwem i nie 

odstąpiono od tamtych zamiarów. Zaproponował, aby radni jeszcze raz odczytali dokumenty, 

wówczas wszystko będzie jasne. Kolejno przekazał, że powołał Zespół osób, z którymi chce 

współpracować i wypracować stanowisko. Dodał, że nie zaprosił radnej Danuty Patkowskiej 

do Zespołu, ale zaprosił do dyskusji w tym temacie nad wypracowanym materiałem przez 

Zespół. W momencie kiedy będzie przygotowany materiał w tej sprawie odbędzie się dyskusja. 

Zauważył, że są to decyzje, za które ponosi odpowiedzialność. Będą to działania podejmowane 

już w tym roku i w latach kolejnych: 2014-2017. Jest to najwyższy czas, aby w IV kadencji 

myśleć o rozwoju Powiatu Myśliborskiego i jego stabilizacji.  

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym przystąpiono do realizacji kolejnego punktu.  

 

 

Ad. 9 

Informacja na temat złożonych oświadczeń majątkowych.  

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

przedstawił wyniki analizy oświadczeń majątkowych zgodnie z załącznikiem Nr 18 do 

niniejszego protokołu. 

Poinformował, że wszyscy zainteresowani mogą zapoznać się ze szczegółowymi analizami 

oświadczeń majątkowych w Biurze Obsługi Rady i Zarządu. 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym przystąpiono do realizacji kolejnego punktu.  

 

 

Ad. 10 

Kolejnym punktem porządku obrad były: interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

poinformował, że odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych na poprzedniej sesji 

zostały udzielone w formie pisemnej i przesłane dla zainteresowanych radnych. Odpowiedzi na 

interpelacje znajdują się do wglądu w Biurze Obsługi Rady i Zarządu oraz na stronie 

internetowej Biuletynu Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Myśliborzu  

w zakładce Interpelacje radnych. 

Kolejno zapytał, czy są pytania lub interpelacje? 

 

Radny Powiatu - Tadeusz Maćkała  

zgłosił następujące interpelacje: 
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1) Stwierdził, że nie otrzymał odpowiedzi na interpelację w zakresie zadłużenia szpitala  

w Barlinku i w Dębnie. Informacja została przedstawiona prowizorycznie na 

posiedzeniu Komisji Finansów, Budżetu i Rozwoju Gospodarczego przez księgowych 

obu szpitali. Jeśli chodzi o Barlinek podano dokładnie kwotę, natomiast odnośnie 

Dębna podano kwotę w przybliżeniu. 

2) Dlaczego do dnia dzisiejszego nie przeprowadzono przetargu na remont budynków 

Starostwa przy ulicy Północnej 15 w Myśliborzu. Czy środki finansowe wykazane na to 

zadanie były fikcją? A przecież istnieją do dnia dzisiejszego środki zapisane   

w budżecie. Co prawda 300.000 zł zostało dziś zdjęte, ale zostały jeszcze środki na to 

zadanie. Czy te środki zostaną wykorzystane na remont tego budynku, czy są fikcyjne, 

bo będą zabierane na inne zadania, ponieważ budżet jest niedoszacowany. 

3) Proszę zwrócić się do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Koszalinie na piśmie z prośbą  

o przesłanie harmonogramu remontu drogi wojewódzkiej biegnącej przez miasto 

Myślibórz ulicami Łużycka-Ogrodowa–Celna. W odpowiedziach na to pytanie 

informowano, że inwestycja będzie realizowana, a w budżecie zaplanowano na bieżący 

rok kwotę ok. 3.500.000 zł. widzimy, że tak nie jest. Ta inwestycja była realizowana  

w zakresie położenia części kanalizacji deszczowej na ulicy Łużyckiej i części 

Ogrodowej. Na tym ta inwestycja się zatrzymała.  Jaki jest plan remontu tej drogi wraz 

z chodnikami. Kiedy będzie zakończenie tej inwestycji. 

4) Czy były przypadki rozdzielenia rodzeństwa, które umieszczane były w innych 

placówkach opiekuńczo-wychowawczych lub rodzinach zastępczych w naszym 

Powiecie? Czy dzieci z naszego Powiatu są umieszczane w naszym Domu Dziecka, czy 

w placówkach w innych Powiatach oraz czy były przypadki rozdzielenia rodzeństwa. 

5) Proszę podać konkretną datę zakończenia inwestycji pn. remont drogi w m. Sulimierz. 

Inwestycja rozpoczęła się w I kadencji, a już jest IV kadencja i inwestycja w dalszym 

ciągu nie jest zakończona. 

6) Co dalej z generowanym długiem przez Spółkę Szpital w Dębnie? Kto spłaci zadłużenie 

tej spółki, które za trzy kwartały wynosi ok. 1.134.000 zł. Do końca roku dług ten 

wzrośnie do kwoty ok. 1.500.000 zł. otrzymaliśmy na Komisji informację, że jest 

częściowe oddłużenie, resztę przejął Powiat. Natomiast w porównaniu do poprzednich 

lat wynik finansowy jest niezmienny. Przekształcenie spółek nic nie zmieniło. Barlinek 

zamyka się dodatnim wynikiem finansowy i dalej się takim zamyka, natomiast Dębno 

w dalszym ciągu ujemnym. 

 

Radna Powiatu - Danuta Patkowska  

zgłosiła następujące interpelacje: 

1) Analizowałam oświadczenia majątkowe i nie znalazłam ma BIP-ie oświadczenia 

majątkowego Prezesa Szpitala w Dębnie. Dlaczego nie ma tego oświadczenia na  

BIP-ie. 

2) Ile wynosi wynagrodzenie Starosty Myśliborskiego za 2012 rok, ponieważ  

w oświadczeniu podał wynagrodzenie łącznie z wynagrodzeniem żony i wynosi 

212.000 zł. Ile konkretnie zarabia Starosta. 

3) W jakich projektach z Powiatowego Urzędu Pracy uczestniczył bezrobotny Pan Józef 

Getman. Czy firma Pana Getmana korzysta ze staży z PUP? 

4) Dlaczego nie wykonano planu dochodów Powiatu? Są słabe punkty, które 

spowodowały, że ten plan nie został wykonany. 

5) W jaki sposób Zarząd Powiatu chce obniżyć wydatki bieżące o kwotę 2.300.000 zł,  

o których mówiła Pani Skarbnik na posiedzeniu Zarządu. 

6) Jakie są koszty obsługi Kancelarii Prawnej do września 2013r. 
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7) Co się stało z budżetem zadaniowym? Na początku tej kadencji pytałam jakie są plany 

w tym zakresie. Otrzymałam informację, że prace nad takim budżetem są prowadzone, 

a mija kolejny rok IV kadencji, a budżetu zadaniowego dalej nie ma. 

8) Czy rozliczona jest termomodernizacja Szpitala w Dębnie? Czy jest zgoda na 

rozliczenie termomodernizacji Szpitala, który został przekształcony w Spółkę  

z ograniczoną odpowiedzialnością? 

9) Dlaczego dotychczas nie uruchomiono pomocy weekendowej w Szpitalu w Dębnie. 

 

Radny Powiatu - Wojciech Wojtkiewicz 

zgłosił następujące interpelacje:  

1) Sprawa dot. przejęcia długu przez Powiat w związku z przekształceniem Szpitala  

w Spółkę. Sprytnie wskazano, że przejęcie długu będzie do kwoty. W Barlinku było to 

do kwoty 5.000.000 zł, a w Dębnie do kwoty 17.000.000 zł. przeanalizowałem umowy 

zawarte z wierzycielami. Jak się okazuje większość umów z wierzycielami jest 

następującej treści: ugoda zawarta w dniu 14, dotyczy to wynagrodzeń z lekarzami, ale 

wszystkie są o podobnej treści. Umowa zawarta w dniu (czy to w marcu, czy  

w kwietniu) w Myśliborzu pomiędzy jakimś podmiotem, a Powiatem Myśliborskim, 

reprezentowanym przez - różnie to było. Oświadcza się, że zgodnie z przekształceniem 

SPZOZ Szpital Powiatowy w Dębnie w Spółkę kapitałową oraz przejęciem zobowiązań 

przez Powiat wierzycielowi przysługuje wobec Powiatu wierzytelność … i tu padają 

kwoty. Nie ma odniesienia z czego wynikają te wierzytelności. W przypadku lekarzy 

można domyślić się, że chodzi o wynagrodzenia, ale nie wiadomo za jaki okres.  

W niektórych ugodach są wskazane numery Faktur i odsetki. Niepokojące jest, ze sama 

wierzytelność to jest 122,85 zł, a odsetki wskutek tej procedury trzeba zapłacić  

w wysokości 653,64 zł. Kolejna taka ugoda dotyczy PEC w Dębnie, wierzytelność  

211 zł, a odsetki to 193 zł. Odsetki liczone do dnia 16 listopada i będzie to 

kilkadziesiąt tysięcy odsetek. Jest to ewidentne naruszenie dyscypliny finansów 

publicznych przez Dyrektora Szpitala, czy też nie? Ile takich przypadków 

stwierdzono? Ile trzeba było ponieść odsetek karnych z tytułu nieterminowych spłat 

zobowiązań albo też prolongaty i aneksów. Ponieważ aneksy były podpisywane do 

kolejnych, wcześniej podpisanych aneksów, z których się nie wywiązano. Jest to 

bulwersujące i ktoś powinien być za to zgłoszony na dyscyplinę finansów publicznych. 

Z informacji z RIO wynika, że RIO nie jest świadoma skali prowadzonych odsetek.  Ile 

odsetek zapłacono od tego? Jaka była główna wierzytelność? 

2) Dlaczego Powiat przejmował zobowiązania szpitali, mam na myśli Szpital w Barlinku, 

gdzie wiadomo już było, że przejmiemy długi, a jednostki zaprzestały płacenia.  

A dotyczy to dostaw usług, które przykładowo były świadczone w okresie kiedy 

nastąpiło faktyczne przekształcenie. Jest to niezrozumiałe i naciągające. Co się stało  

z różnicą tych odsetek? Barlinek przed przekształceniem miał ok. 6.800.000 zł,  

a Dębno 19.800.000 zł. Z tytułu przekształcenia otrzymano z Ministerstwa dotację  

w wysokości 15.000.000 zł, a w sprawozdaniach finansowych obie spółki pokazują na 

dzień dzisiejszy 4.100.000 zł. 2.550.000 zł Dębno, i 4 i 3.400.000 zł Barlinek. Nawet, 

gdy uwzględni się tą pożyczkę Powiatu dokonaną konwersję długu, to w dalszym 

ciągu brakuje ok. 3.000.000 zł. 

3) Kolejna sprawa związana jest z utworzeniem Spółki „Szkuner”. nie interesuje mnie 

jako radnego Klub „Szkuner” i jego działalność, ponieważ nie jest to zdanie 

powiatowe. Powołując spółkę SZKUNER należy określić mienie, które się przekazuje. 

Spółka ma powstać 28 listopada br. Na tym wykazie nie ma sprzętu, majątku, który 

został już zamortyzowany – tak jak powiedział Dyrektor. Ale majątek istnieje. Nie 

wyobrażam sobie, aby przedsiębiorca zlikwidował sobie „ot tak” firmę, nie sporządził 
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remanentu i nie rozliczył towaru. Co z inwentaryzacją? Czy jest powołana Komisja 

Inwentaryzacyjna do spisania? Czy została rozliczona inwentaryzacja sporządzona 

przez Główną księgową? Będą tam nieprawidłowości spowodowane tym, że większość 

tego sprzętu, który był remontowany np. jacht wycieczkowy INGA. Czy w sytuacji 

ponoszonych nakładów na środki trwałe nie należy zaktualizować wartości sprzętu? 

Czy była przeprowadzona inwentaryzacja? Czy przekazanie mienia nastąpi na 

podstawie Komisji, czy zajmie się tym specjalnie powołana Komisja, która protokołem 

zdawczo-odbiorczym przekaże ten sprzęt. Tak, jak miało to być zrobione przy 

przekazaniu sprzętu z Zespołu Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych do POSiR 

„Szkuner”. 

4) Kolejna kwestia związana jest ze Szpitalami. Bardzo się cieszę, że pokazano radnym 

wynik finansowy za 9 m-cy działalności spółek. Wiemy, jak te szpitale sobie radzą, 

znamy wynik finansowy. Dobrze, że jest to pokazane w układzie powstawania 

kosztów, poszczególne ośrodki kosztów, ale jest to materiał wybiórczy, bo nie 

wszystkie ośrodki powstawania kosztów są ujęte. Brakuje tam ośrodka powstawania 

kosztu, takiego jak koszty ogólne Zarządu. Jakie są koszty ogólne zarządu Spółek  

w Barlinku i w Dębnie? 

5) Dokonując analizy tego sprawozdania, wynika, że koszty i usługi obce w spółce  

w Dębnie są prawie o 806.000 zł większe niż w spółce szpitalnej w Barlinku. Z czego 

to wynika? Kwota 1.142.000 zł daje 127.000 zł miesięcznie. Przy wirtualnej 

księgowości, takiej, jaką prowadzi Pan Rostowski - manipuluje długiem publicznym 

wyprowadza fundusze, składki OFE i inne; trzeba byłoby doliczyć. Z informacji 

przedstawianych przez spółkę w Dębnie ciężko jest obliczyć i wskazać jaka jest 

faktycznie na dany dzień sytuacja finansowa. Skoro głównym przedstawicielem na 

Walnym Zgromadzeniu jest Starosta Arkadiusz Mazepa, to czy Zarząd planuje 

powołać Radę Nadzorczą, czy Komisję Rewizyjną. Powinny być ciała, które będą to 

kontrolowały. Spółka w Barlinku radziła sobie dobrze, po przekształceniu radzi sobie 

jeszcze lepiej, a w przypadku Dębna te obawy są duże, ponieważ w sprawozdaniu 

rocznym wszystko zostanie zaksięgowane to wynik finansowy będzie w granicach 

1.500.000 zł. Skąd pieniądze na spłatę tego długu? 

 

Wiceprzewodniczący Rady - Ferdynand Łukasik 

zgłosił następującą interpelacje: Myślibórz jest jednym z nielicznych miast powiatowych, 

które nie ma ani ronda, ani sygnalizacji świetlnej. W telewizji podano informację na temat 

planowanych inwestycji dot. budowy obwodnic w dużych miastach. W Województwie 

Zachodniopomorskim planuje wykonać się jedną obwodnicę. Na obwodnicę Myśliborza 

przygotowana jest dokumentacja, ale z pewnością w najbliższym czasie nie zostanie ona 

wykonana.  Dlatego na skrzyżowaniu dróg Łużycka, Lipowa, Ogrodowa oraz drogi nr 26  

z Krajnika ze skrzyżowanie z ulicą Piłsudskiego (wjazd obok PKS) zasadnym jest wykonanie 

sygnalizacji świetlnej. W godzinach szczytu ruch jest bardzo utrudniony. Są to dwa 

newralgiczne punkty w Myśliborzu. Są to wnioski mieszkańców Myśliborza oraz kierowców. 

Generalne Dyrekcja powinna rozpatrzyć te wnioski i jak najszybciej przystąpić do wykonania 

tej sygnalizacji bądź też zacząć budowę obwodnicy Myśliborza. Są to inwestycje drogowe dot. 

dróg wojewódzkich i krajowych,  dlatego leży to w kompetencjach Generalnej Dyrekcji. 

 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

 

15.05 - przerwa 

 

15.20 - wznowiono obrady 
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Ad. 11 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad: odpowiedzi na interpelacje         

i zapytania radnych.  

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

poinformował, że odpowiedzi na interpelacje radnych w części zostaną udzielone na piśmie,  

a na pozostałe odpowiedź zostanie udzielona na sesji.  

Odnośnie pytania radnego Tadeusza Maćkały w kwestii ogłoszenia przetargu na remont 

budynku przy ul. Północnej 15 w Myśliborzu zauważył, że podobne pytanie padło na 

dzisiejszej sesji i odpowiedzi udzielała Pani Wicestarosta. Stwierdził, że gdyby dzisiaj została 

podjęta decyzja o ogłoszeniu przetargu i przystąpiono by do adaptacji tych pomieszczeń byłoby 

to niefrasobliwe, krzywdzące. Byłoby to nieetyczne podejście do środków publicznych, tym 

bardziej, że podejmowane są działania mające na celu osiągniecie stabilizacji, m.in. w sferze 

oświatowej. Nierozsądne jest realizowanie remontu tego budynku na potrzeby urzędu, skoro 

środki finansowe na ten cel nie były nigdy zabezpieczone. Te środki, które planowano 

zabezpieczyć znajdą inne przeznaczenie - bardziej potrzebne. 

W sprawie prośby o przesłanie pisma do Dyrekcji Dróg w Koszalinie przekazał, że takie pismo 

zostanie przesłane. 

Odnośnie pytania w zakresie inwestycji w m. Sulimierz przekazał, że w roku 2014 zostanie 

złożony wniosek do Wojewody w sprawie uzyskania dofinansowania w zakresie realizacji 

projektów pn. „schetynówka”. W 2014 roku planuje się przystąpić do aplikacji o środki 

finansowe na tę inwestycję. 

Kolejno w kwestii oświadczenia majątkowego Prezesa Spółki Szpitala w Dębnie przekazał, że 

oświadczenie znajduje się w Biuletynie Informacji Publicznej. 

Przekazał, że oświadczenie majątkowe Starosty nie zostało zakwestionowane. Stwierdził, że 

jest to oświadczenie prawdziwe i nie zamierza składać do niego korekty. Dodał, że uchwała 

ustalająca wynagrodzenie Starosty jest jawna i zawiera wszystkie składniki i wszyscy 

zainteresowani mogą się z nią zapoznać.  

Odnośnie pytania w zakresie termomodernizacji budynków Szpitala w Dębnie przekazał, że 

termomodernizacja jako projekt jest w trakcie rozliczenia, budynki, o których mówiła radna są 

rozliczone. Dodał, że nie ma kolizji prawnej z uwagi na fakt, iż jest to Spółka. Przypomniał, że 

właścicielem budynków, na których przeprowadzono inwestycję jest Powiat. Nie jest to 

majątek Spółki. 

W kwestii nieuruchomienia opieki świątecznej w Dębnie zauważył, że wielokrotnie na ten 

temat odbywała się dyskusja i pytania w tym zakresie są zbędne, skoro padały na nie 

odpowiedzi. Dodał, że w najbliższym czasie będą rozpisywane konkursy na lata 2014-2016  

i z informacji jakie posiada obie Spółki szpitalne będą przystępowały do konkursów.  

Odnośnie wypowiedzi radnego Wojciecha Wojtkiewicza w zakresie umów i ugód stwierdził, 

że nie zrozumiał pytania, dlatego wypowiedź w protokole zostanie zapisane dosłownie i jeśli 

uda się wywnioskować jakie było pytanie - odpowiedź zostanie udzielona radnemu na piśmie, 

jeśli natomiast będzie problem z jej zrozumieniem zostanie przesłana prośbą o sprecyzowania 

swojego pytania. 

W sprawie pytań dotyczących Klubu „Szkuner” i nowoutworzonej Spółki „Szkuner” zauważył, 

że na dzisiejszej sesji została podjętą uchwała w przedmiotowej sprawie i wszystkie 

zagadnienia były omawiane, a Wicestarosta Alicja Prill udzielała odpowiedzi  w tym zakresie.  

Odnośnie powołania Rady Nadzorczej i Komisji Rewizyjnej w spółkach szpitalnych przekazał, 

że w momencie utworzenia Spółek zostały przekazane informacje, że oba organy będą  

w każdej spółce, ale po pełnym roku obrotowym. 
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W kwestii prośby radnego Ferdynanda Łukasika o interwencję w sprawie wykonania 

sygnalizacji świetlnej przekazał, że odbędzie w tym temacie rozmowa z Naczelnikiem 

Wydziału i działania zostaną poczynione. Zauważył, że temat sygnalizacji przewija się od lat  

i w dalszym ciągu będzie monitowany i podejmowane będą działania w tym zakresie.      

     

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy - Beata Stachurska-Wołk 

przekazała, że radny Józef Getman nie ma zawartych żadnych umów w zakresie aktywizacji 

zawodowej osób bezrobotnych w Powiatowym Urzędzie Pracy w Myśliborzu.  

 

 

 

Ad. 12 

Przystąpiono do rozpatrzenia sprawozdania Starosty z pracy Zarządu. (załącznik Nr 19 do 

niniejszego protokołu) 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego radnym sprawozdania z pracy Zarządu 

Powiatu. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono.  

 

W związku z tym Przewodniczący Rady przeszedł do realizacji kolejnego punktu. 

 

 

 

Ad. 13 

Wolne wnioski i informacje. 

 

Przewodniczący Rady - Cezary Krzyżanowski 

poinformował o pismach, które wpłynęły do Rady Powiatu w Myśliborzu w okresie od 

29.08.2013r. do 28.10.2013 - zgodnie z załącznikiem Nr 20 do protokołu. 

 

Radny Powiatu - Wojciech Wojtkiewicz 

zaprosił wszystkich mieszkańców Powiatu Myśliborskiego, w szczególności przedsiębiorców, 

płatników i świadczeniobiorców na Dni Przedsiębiorczości, które organizuje Zakład 

Ubezpieczeń Społecznych w dniach 18-22 listopada br. Praca w tych dniach odbędzie się w 

systemie wydłużonym: od godz. 8.00 do godz. 18.00. Celem Dni Przedsiębiorczości jest 

umożliwienie przedsiębiorcom uzyskania w jednym miejscu i przyjaznych warunkach 

wszelkich informacji, którymi są zainteresowani. W związku z tym w Inspektoracie  

w Myśliborzu zostaną uruchomione dodatkowe stanowiska pracy, gdzie pracownicy będą 

udzielali szczegółowych informacji zainteresowanym. Kolejnym celem jest propagowanie 

wiedzy na temat ubezpieczeń społecznych oraz zadań Zakładów. Upowszechnianie oraz 

oferowanie usług elektronicznych oraz z posiadanych udogodnień z posiadania konta 

internetowego. Kolejno podziękował wszystkim pracodawcom oraz osobom fizycznym za 

założenie profilu internetowego. Udało się założyć w ciągu tygodnia ok. 400 kont. 

Rozwiązania te zapewnią lepsza obsługę komunikacyjną, poprzez platformę usług 

elektronicznych, ZUSomaty, będzie wskazane jakie wnioski można złożyć w formie 

elektronicznej. Dodał, że od listopada nastąpią zmiany w zakresie aplikacji Płatnik, rozpocznie 

się oferta szkoleniowa w tym zakresie.           
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Ad. 14 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XLI sesję Rady Powiatu  

w Myśliborzu.  

 

 

 

Protokołowała: 

 

Dagmara Gembiak 

 

 

Przewodniczący Rady Powiatu 

 

Cezary Krzyżanowski 


